
PROTOKÓ  Nr 72-16/2005Ł
z  nadzwyczajnego  posiedzenia  Komisji  Polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  Rady 
Miasta Gda skań , które odby o si  ł ę w dniu 25 pa dziernika 2005 rź ., o godz. 14.00 w sali 
nr 003 - Nowy Ratusz, przy ul. Wa y Jagiello skie 1 w Gda sku.ł ń ń

Obecni: wg za czonych list obecno ci, łą ś które stanowi  za cznik nr 1, za cznik nrą łą łą  
2, za cznik nr 3 do protoko u.łą ł

Na stan siedmiu (7) cz onków Komisji, w posiedzeniu uczestniczy o ł ł siedmiu (7),  czyli 
by o quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.ł

Posiedzeniu przewodniczy  radny Kazimierz Koralewski -  Przewodnicz cy  Komisjił ą  
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gda ska. ń

Po otwarciu obrad i powitaniu zebranych, poinformowa , e:ł ż

Porz dek obrad Radni otrzymali do skrytek wą  terminie regulaminowym, projekt porz dkuą  
stanowi za cznik nr 4 do protoko u. łą ł

Czy s  jakie  uwagi do porz dku?ą ś ą

Poniewa  nie ma, kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem  ż ń ę nast puj cego porz dku obradę ą ą  
Komisji?

1. Opiniowanie projektu uchwa y RMG w sprawie uchwalenia Planu Inwestycyjnegoł  
Miasta Gda ska na lata 2006-2010 - ń druk nr 1637.

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gda skań

2. Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

PUNKT - 1
Opiniowanie  projektu  uchwa y  RMG  w  sprawie  uchwalenia  Planu  Inwestycyjnegoł  
Miasta Gda ska na lata 2006-2010 - ń druk nr 1637 stanowi za cznik nr 5 do protoko u.łą ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.  Projekt  przedmiotowej  uchwa y  zosta  zreferowany  na  posiedzeniuę ń ł ł  
tydzie  temu i w dniu dzisiejszym przewidzieli my dyskusj  oraz gdy b d  poprawki zeń ś ę ę ą  
strony cz onków Komisji, to je wniesiemy przy zaopiniowaniu tego projektu uchwa y.ł ł

Tydzie  temu Pan Dyrektor Rudzi ski zobowi za  si , e w dniu dzisiejszym dostaniemyń ń ą ł ę ż  
odpowied  na wnioski Komisji, które zosta y z o one do bud etu na rok 2006. W tychź ł ł ż ż  
wnioskach by o gro zada , które kwalifikowa y je do Wieloletniego Planu Inwestycyjnegoł ń ł  
na  lata  2006 -  2010. Odpowiedzi  takiej  niestety  do  chwili  obecnej  nie  otrzymali my.ś  
Zosta y równie  tydzie  temu przekazane Panu Dyrektorowi na pi mie uwagi i wnioskił ż ń ś  
Pani Radnej Zofii Gosz. Te  na nie niestety nie mamy odpowiedzi.ż

Pani Izabela Ku – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowych.ś ł



Oficjalnie mamy termin odpowiedzi do dnia 01 listopada.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Oczywi cie ja rozumiem, e oficjalnie s  jakie  terminy itd. natomiast faktem jest, e myś ż ą ś ż  
chcieli my decyzj  w sprawie WPI podj  w dniu dzisiejszym.ś ę ąć

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowych.ś ł
My pracujemy nad tymi pytaniami i uwagami.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec tego przechodzimy do dyskusji. Prosz  o zabieranie g osu.ę ł

DYSKUSJA:

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa.  Otrzymali my  projekt  uchwa y  -  druk  1637  i  w a ciwie  ten  projektę ń ś ł ł ś  
wi kszego  uzasadnienia  nie  ma.  Uwa am,  i  to  mówi em  na  poprzedniej  Komisji,  eę ż ł ż  
Wieloletni  Plan  Inwestycyjny  jest  przyjmowany  jako  uchwa a  Rady  Miasta  Gda ska,  wł ń  
zwi zku  z  tym  plan  ten  powinien  nie  tylko  by  nale ycie  wykonywany,  ale  równieą ć ż ż 
rozliczany. 

Zadania nie wykonane, przesuwane, b d  wprowadzane itd. powinny by  umotywowane ią ź ć  
przyj cie tych zmian powinno nast powa  w drodze uchwa y. Do przedstawionego WPI naę ę ć ł  
lata  2006-2010  oczekiwa em  takiego  opisu,  eby  wiedzie  o  co  chodzi.  W  niektórychł ż ć  
pozycjach na przyk ad „Budowa Zielonej Drogi” rezygnuje si  na rzecz budowy drugiej nitkił ę  
ulicy  Gospody,  warto  tej  inwestycji  to  11 milionów z otych,  tam by o 44 miliony 800ść ł ł  
tysi cy. Tu jest jakoby oszcz dno , ale to nas nie zwalnia od budowy w przysz o ci Zieloneję ę ść ł ś  
Drogi. W zwi zku z tym jakby tu oszcz dzamy jakie  pieni dze, po to, eby odsun  wą ę ś ą ż ąć  
czasie budow  Zielonej Drogi. Mnie takie uzasadnienie nie przekonuje, bo o budow  Zieloneję ę  
Drogi Prezydent  walczy  bardzo mocno a  tu  nagle  ni  st d,  ni  zow d i  nie  bardzo wiemł ą ą  
dlaczego rezygnuje si  z Zielonej Drogi. To jest dla mnie tak ma o przekonywuj ce.ę ł ą

Walczy em bardzo mocno od dwóch lat, eby zrobiono projekt budowy drugiej nitki ulicył ż  
Obro ców Wybrze a  i  nikt  tego nie  bra  powa nie  pod uwag  i,  kiedy  uchwalono planń ż ł ż ę  
zagospodarowania przestrzennego. Leclerka itd. okazuje si , ze znalaz y si  4 miliony z otychę ł ę ł  
na to zadanie. Z tego, co si  dowiaduj , s  to pieni dze Leclerka, ale, z tego co wiemy Leclerkę ę ą ą  
chce budowa  tylko na odcinku tam, gdzie oni maj  inwestycj  a dalej nie. W zwi zku z tymć ą ę ą  
nie widz  dodatkowych pieni dzy na doko czenie tego zadania, takich pieni dzy w WPI nieę ę ń ę  
ma. S  tylko pieni dze Leclerka, ale to jest za ma o. W zwi zku z tym trzeba powiedzie , eą ą ł ą ć ż  
je eli  robimy ul.  Obro ców Wybrze a,  to pieni dze  Leclerka  wynosz  tyle,  koszty  ca ejż ń ż ą ą ł  
inwestycji tyle, miasto inwestuje tyle i tyle. Ja tu tego problemu nie widz  w rozstrzygni ciu. ę ę

Nast pnie.  Pojawia si  du a inwestycja.  Oczywi cie,  miasto Gda sk ma wielkie  ambicjeę ę ż ś ń  
pi karskie, tylko nie ma dru yny. Stadion Lechii jest taki, jaki jest. Wydajemy tam chyba 20ł ż  
milionów  z otych  na  remont  w  najbli szych  latach  i  jednocze nie  chcemy  wybudowa ,ł ż ś ć  
kosztem prawie 400 milionów z otych nowy stadion, przy zasileniu z innych róde .ł ź ł

Prosz  Pa stwa. To jest inwestycja  przy  wielofunkcyjnej hali sportowo- widowiskowej naę ń  
granicy Gda ska i Sopotu du a, ogromna. Czy miasto ud wignie remont hali Olivia, remontń ż ź  
boiska przy ul. Traugutta, wielofunkcyjn  hal  widowiskowo- sportow  i ten wielki stadion?ą ę ą

Prosz  Pa stwa, to s  cztery ogromne obiekty na które miasto musia oby wyda  ogromneę ń ą ł ć  
pieni dze. W zwi zku z tym, ja jestem za tym, eby miasto Gda sk koncentrowa o si  raczeją ą ż ń ł ę  

2



na rozbudowie lub modernizacji dróg, komunikacji itd. i, eby w tym kierunku i , natomiastż ść  
nie podejmowa  tej inwestycji wielkiej boiska. Dlaczego? Dlatego, e je eli nawet my goć ż ż  
wykorzystamy raz podczas mistrzostw wiata, to tylko raz a koszty utrzymania tego obiektuś  
spadn  na miasto. W zwi zku z tym, to nie s  bagatelne kwoty, które mo na lekcewa y , boą ą ą ż ż ć  
my musimy to wszystko utrzymywa , to nie jest tak, e my go przeka emy komu  i kto  goć ż ż ś ś  
b dzie  utrzymywa .  W  zwi zku  z  tym,  je eli  my  si  przymierzamy,  to  liczmy  si y  naę ł ą ż ę ł  
zamiary. Czy my utrzymamy to, czy nie? 

Bardzo na przyk ad chwal  to, e pojawi a si  sprawa budowy mieszka  komunalnych dlał ę ż ł ę ń  
mieszka ców. Ja  ten projekt popieram, bo wiem, e  takie  potrzeby s ,  ale  gdybym miań ż ą ł 
dzisiaj  powiedzie ,  czy  ja  jestem  za  wielkim  boiskiem,  które  b dzie  sta o  bezczynnie  ić ę ł  
niszcza o  i  b d  ponoszone  ogromne  koszty  utrzymania,  czy  wyd u y  molo,ł ę ą ł ż ć  
zagospodarowa  pas  nadmorski,  który  b dzie  s u y  dla  mieszka ców ca y  rok i  b dzieć ę ł ż ł ń ł ę  
przyci ga  nam turystów, to ja jestem za tym, eby wyd u y  molo i zagospodarowa  pasą ł ż ł ż ć ć  
nadmorski. Ja widz  tak  potrzeb  i chcia bym, eby na te sprawy takimi samymi oczamię ą ę ł ż  
popatrzyli urz dnicy i Pan Prezydent Miasta Gda ska. To jest moje nie mia e trzymanie się ń ś ł ę 
aby to molo jednak wyd u y . Chodzi mi o to, ze wchodz  do WPI inwestycje i wychodz  nieł ż ć ą ą  
wiadomo dlaczego, one gdzie  gin , bo teraz to ju  nie wiem, czy my mamy najpierw uchyliś ą ż ć 
uchwa  o budowie Zielonej Drogi, ja nie bardzo rozumiem te sprawy.łę

W  zwi zku  z  powy szym,  je eli  mamy  co  robi ,  to  róbmy  to  z  g ow .  Oczywi cieą ż ż ś ć ł ą ś  
chcia bym, eby te pieni dze by y wydawane racjonalnie, oczywi cie liczymy na pieni dze zł ż ą ł ś ą  
Unii  Europejskiej  i  innych  funduszy,  ale  chcia bym,  eby  te  pieni dze  by y  wydawaneł ż ą ł  
naprawd  na potrzebne rzeczy, jak np. drogi, komunikacja, oczyszczalnia itd. a nie od razuę  
budowa  wielkiego  boiska,  czy  stadion  Lechii  nie  wystarczy,  najpierw  trzeba  go 
zmodernizowa  i gra  tam. Tak  wyra am w tpliwo . Je li Pa stwo mnie przekonacie, toć ć ą ż ą ść ś ń  
by  mo e zmieni  zdanie, w co na chwil  obecna w tpi .ć ż ę ę ą ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Chcia bym  zaproponowa  Pa stwu  Radnym,  aby  proponowali  poprawki  do  tego  WPI.ł ć ń  
Osobi cie zg aszam nast puj c  poprawk :ś ł ę ą ą ę

W za czniku nr 3 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą

Lp.  14 Program operacyjny:  6.  Sportowy  Gda sk,  nazwa  zadania  Modernizacja  Stadionuń  
Pi karskiego „Lechia” ul. Traugutta otrzymuje nowe brzmienie:  ł „Modernizacja Stadionu 
Miejskiego „Lechia” ul. Traugutta”, 

Lp. 12 program operacyjny 6 Sportowy Gda sk, nazwa zadania Dzielnicowy O rodek Sportu iń ś  
Rekreacji przy ul. Budowlanych w Gda sku Kokoszkach, ń

Lp.  15  Program  operacyjny  6  Sportowy  Gda sk,  nazwa  zadania  Przygotowanie  terenu  iń  
budowa stadionu pi karskiego Baltic Arena, ł

w zwi zku z powy szym ą ż w za czniku nr 4 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą

Program  operacyjny  6  -  Sportowy  Gda sk,  program  inwestycyjny  „Rozbudowa  Stadionuń  
Pi karskiego „Lechia” na Traugutta –  ł dodaje si  nowy tytu  projektuę ł   „  Modernizacja bie niż   
tartanowej i trybun”.

Ta poprawka b dzie wymaga a zmian w poszczególnych tabelach WPI, ale te zmiany naniosę ł ę 
po ewentualnym przyj ciu przez Pa stwa Radnych tej poprawki.ę ń
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Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
My l , e Radny Czes aw Nowak poruszy  wa ny temat, ze tak naprawd  przy planowaniuś ę ż ł ł ż ę  
tego WPI szereg, a na pewno ta inwestycja nowego stadionu, to raczej jest takim dzia aniemł  
marketingowym ni  opartym o faktyczne przes anki umo liwiaj ce budow  tego stadionu. ż ł ż ą ę

Zgadzam si , e budowa hali widowiskowo – sportowej  na dzie  dzisiejszy ona po prostu nieę ż ń  
spina si  finansowo. W zwi zku z powy szym rozpoczynanie nowej inwestycji w tym czasieę ą ż  
jest bardzo niebezpieczne dla Gda ska. No wprawdzie tutaj si  planuje dopiero w 2007 rokuń ę  
jakie  2,5 miliona z otych na ten stadion. Wiemy przecie , e decyzja zapadnie jeszcze wś ł ż ż  
listopadzie tego roku, czy Polska b dzie uczestniczy a w tworzeniu mistrzostw wiata i wę ł ś  
zwi zku z tym za miesi c mo e si  okaza , e nawet wyra enie tej intencji jest nieaktualne. ą ą ż ę ć ż ż

Ale chc  te  powiedzie  tak  rzecz. No, nasza sytuacja finansowa Gda ska, ona z jedneję ż ć ą ń  
strony jest dobra, dlatego, e te wska niki zad u enia planowanego na poziomie 41% - jest toż ź ł ż  
dosy  bezpieczny wska nik, ale z drugiej strony, jakby przyjrze  si  na realne dochody, któreć ź ć ę  
s  okre lone jako nadwy ka bud etowa i spojrze  na obs ug  zad u enia w danym roku, noą ś ż ż ć ł ę ł ż  
to t  nasz  nadwy k  bud etow  absolutnie bez zaci gania nowych kredytów nie jeste my wą ą ż ą ż ą ą ś  
stanie  sp aca  zad u enia  kredytowego  w  danym  roku.  W  zwi zku  z  tym  mamy  takł ć ł ż ą ą 
sytuacj .ę

Co wi cej? Ta nadwy ka gdzie  jest na granicy  41 milionów z otych a zad u enie planowaneę ż ś ł ł ż  
62 miliony z otych. W zwi zku z tym brakuje 20 milionów z otych na dzie  dobry, aby mócł ą ł ń  
obs ugiwa  w asne  kredyty,  wi c  nie  jest  to  sytuacja,  je eli  chodzi  o  rodki  finansoweł ć ł ę ż ś  
bie ce wcale taka dobra i zgadzam si , e takie podej cie, które uwypukli  Czes aw Nowakżą ę ż ś ł ł  
do tego WPI,  to raczej  jest  zabiegiem marketingowym ni  jakim  takim spójnym,  mo eż ś ż  
rzeczywistym  planem,  który  dzisiaj  przeg osowuj c  mieliby my  pewno ,  e  on  b dzieł ą ś ść ż ę  
realizowany.

Powiem te , e jestem rozczarowany, dlatego, e zwróci em si , aby jakby zobaczy  pewnż ż ż ł ę ć ą 
spójno  podej cia inwestycyjnego, zwróci em si  do Prezydenta o to, aby przedstawi  miść ś ł ę ł  
wyci g projektów technicznych i  koncepcji  wykonanych w 2005 roku, które powinny byą ć 
podstaw  do rozpocz cia inwestycji  w nast pnym roku, ale takiego wykazu nie dosta em,ą ę ę ł  
dosta em enigmatyczne informacje, typu, mog  przeczyta , cytuj : „Opracowanie studialnejł ę ć ę  
ekspertyzy  dla  przysz ych  inwestycji  i  tak:  13  tysi cy  z otych,  28  tysi cy  z otych,  100ł ę ł ę ł  
tysi cy, 170 ile  tam tysi cy itd.”. Natomiast rzecz polega na tym, e ja bym chcia  poznaę ś ę ż ł ć 
w a nie specyfikacj  tych analiz. Powinna by  podana nazwa analizy, do jakiego projektu, ileł ś ę ć  
on  kosztuje?  Pami tam,  e  my my  1.600  tysi cy  z otych  przeznaczyli  na  tego  typuę ż ś ę ł  
ekspertyzy w roku 2005, tylko, e ta informacja nie przybli a mnie ani o krok od informacji,ż ż  
które z nich zosta y zrobione i które zosta y dokonane. Dlatego, ja dzisiaj nie jestem w stanie,ł ł  
przy takich informacjach podejmowa  decyzji pozytywnej do tego projektu uchwa y.ć ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nie b d  omawia a swoich uwag, które zg osi am na pi mie, rozumiem, e otrzymam na nieę ę ł ł ł ś ż  
odpowied . ź
Interpelacja –  uwagi do druku 1637 stanowi  za cznik nr 6 do protoko u, wnioski doą łą ł  
dokumentu pn.  Projekt  planu finansowego  na 2006 –  wydatki  na zadania bie ce  –żą  
remonty stanowi za cznik nr 7 do protoko u. łą ł
Natomiast, je li chodzi o budownictwo mieszkaniowe, czy my mamy ju  wydzielony teren iś ż  
na którym terenie to budownictwo komunalne mia oby by , bo budownictwo socjalne zosta oł ć ł  
wykre lone. Czy wiemy, jaki to b dzie teren, czy on jest uzbrojony, jak  ma szans  i kiedyś ę ą ę  
rozpocz cie tego zadania.ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
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Zadanie w ogóle dotycz ce budownictwa komunalnego, jest to tzw. program budowy 1000ą  
mieszka . Przygotowuje Wydzia  Gospodarki Komunalnej z Panem Prezydentem Lewn  iń ł ą  
szczegó y tego zadania najlepiej przeka e Pan Dyrektor Skuras. Mog  jedynie powiedzie , eł ż ę ć ż  
zosta o  wyznaczonych  13  dzia ek.  Jedna  np.,  któr  my  si  interesujemy,  poniewa  tamł ł ą ę ż  
próbujemy zlokalizowa  i przeforsowa  pierwszy obiekt typu socjalnego, to jest dzia ka przyć ć ł  
ulicy Madali skiego. ń

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Czy ta dzia ka jest uzbrojona, czy to po prostu jest szczere pole, bo to b dzie wiadczy  oł ę ś ć  
tym, czy b dzie szybko realizowana i jakie b d  koszty.ę ę ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
Pani  Radna.  Nie  jestem  w  stanie  w  tej  chwili  odpowiedzie .  Mog  przygotowa  tć ę ć ę 
odpowied .ź

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Druga sprawa,  o której chcia abym zapyta ,  o której  ju  mówili my  na Komisji  Politykił ć ż ś  
Spo ecznej  i  Ochrony  Zdrowia  a  mianowicie  wykre lono  zupe nie  mieszkania  socjalne.ł ś ł  
By am na debacie w Ratuszu  o mieszkaniach w drugim dniu i np. Kraków kupi  baraki ił ł  
przekszta cono je dla dwustu rodzin na mieszkania socjalne, tych tzw. zbieraczy, lub ci koł ęż  
im si  yje.  Natomiast  z  tego WPI  ca kowicie  to  zadanie  jest  wykre lone,  bo adaptacjaę ż ł ś  
hotelowca przy ul. Chodkiewicza nie wychodzi i nie wyjdzie prawdopodobnie, pieni dze na toą  
mo na dosta , czy  macie  jakie  zamienne rozwi zanie,  bo ja  napisa am w uwagach, abyż ć ś ą ł  
wnie  do  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  budow  mieszka  socjalnych?  Je eli  teść ę ń ż  
wnioski tu nie b d  przeg osowane, to ja b d  na sesji je podawa a.ę ą ł ę ę ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
Je li chodzi o mieszkania socjalne. Wracaj c do tematu, powiem w ten sposób. Poniewaś ą ż 
osobi cie,  ale  to  jest  moje  zdanie  osobiste,  uwa am,  e  budynek  Chodkiewicza  jestś ż ż  
nietrafion  inwestycj  i szkoda jest wydawa  pieni dze na to, natomiast musz  stwierdzi , eą ą ć ą ę ć ż  
zdania  s  podzielone,  niektórzy  twierdz  zupe nie  inaczej.  Poprosi em  Pana  Prezydentaą ą ł ł  
by my poszli dwiema drogami. Ci, którzy twierdz , e mo na Chodkiewicza zrobi  taniej –ś ą ż ż ć  
niech udowodni  to na papierze,  e  mo na to zrobi , bo ja  udowodni em, ze  nie mo na.ą ż ż ć ł ż  
Natomiast  my  przygotowujemy  u  nas  w wydziale  propozycje  trzech  ró nych rozwi za ,ż ą ń  
konkretnych  rozwi za  budynków socjalnych  przy  ul.  Madali skiego.  Jest  to  te  formaą ń ń ż  
baraków. S  to mieszkania o standardzie w zasadzie  mieszka  komunalnych, ale  tanie  wą ń  
budowaniu  i  szybkie.  Koszt  metra  kwadratowego kszta tuje  si  na  poziomie  1200-  1700ł ę  
z otych. ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Sk d taka ró nica w metrze kwadratowym?ą ż

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
Jest czterech kontrahentów, cztery ró ne propozycje w ró nych uk adach i propozycje cenoweż ż ł  
s  od 1200 do 1700 z otych.ą ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Dlaczego maj  takie ró nice?ą ż

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
Nie  by  prowadzony  w  tej  chwili  przetarg.  Na  razie  rozbili my  rozeznanie.  Je eli  Panł ś ż  
Prezydent zatwierdzi  t  drug  drog , wtedy przyst pimy  do przetargu  na zrealizowanie ią ą ę ą  
budow  mieszka  socjalnych wed ug tych standardów. Natomiast, je li Pan Dyrektor Skurasę ń ł ś  
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udowodni, e mo na Chodkiewicza zaadoptowa  za t  sam  cen  metra kwadratowego, toż ż ć ą ą ę  
b dziemy adoptowa  Chodkiewicza.ę ć

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Oczywi cie, e Chodkiewicza b dzie dro szy, bo to jest hotelowiec, który ca kowicie trzebaś ż ę ż ł  
zmieni .ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
Osobi cie  uwa am,  e  remont  ka dego budynku jest  dwa  razy  dro szy  ni  postawienieś ż ż ż ż ż  
nowego.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
To znaczy nie zawsze, ale ja mam tak  uwag , bo Pan powiedzia , e to b dzie budownictwoą ę ł ż ę  
komunalne nie  socjalne.  Prosz  zauwa y ,  bo po tej  debacie  jestem troch  m drzejsza  aę ż ć ę ą  
b dzie  to  bardzo  niski  standard  i  b dzie  to  barak.  Moim  zdaniem,  to  absolutnie  si  nieę ę ę  
kwalifikuje  do  mieszka  komunalnych,  jedynie  do  socjalnych  tego  najgorszego  stopnia,ń  
poniewa  Pani z Ministerstwa powiedzia a, e jest taka ustawa, ze standard musi by  tak e wż ł ż ć ż  
socjalnych lokalach zachowany.  Prosz  to dobrze  rozezna ,  bo mo e wszystkie  dzia aniaę ć ż ł  
spe zn  na niczym, bo trzeba do ustawy zajrze .ł ą ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
Przepraszam. Dokona em pewnego skrótu my lowego. Mówi c o komunalnym rozumia emł ś ą ł  
zachowanie  standardu  mieszkania  komunalnego,  to  co  Pani  Radna  powiedzia a  ustawał  
wymaga, e lokal przeznaczony na pobyt sta y ludzi musi mie  pewne standardy i oboj tnie,ż ł ć ę  
czy to jest mieszkanie typu socjalnego, komunalnego, czy pod wynajem te standardy musi 
zachowa ,  czyli  normy  musz  by  spe nione.  U y em  s owa  komunalnego  w  sensieć ą ć ł ż ł ł  
spe nienia standardów.ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
W WPI na str.  14, w pozycji  80, dlaczego w zadaniu przebudowa Al.  Jana Paw a II  jestł  
przerwa. W roku 2005 – 133 tysi ce z otych a przecie  milion zosta  uchwalony przez Radą ł ż ł ę 
Miasta w tym roku, natomiast jest wskazanie:  2005- 133 tys. z . w 2006 – 600 tys. a pó niejł ź  
jest przerwa jeden rok, czym to jest powodowane?

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
Wyja niam. Zosta a podpisana ju  umowa na realizacj  dokumentacji na przebudow  i kosztś ł ż ę ę  
tej dokumentacji wynosi 600 tys. z . W zwi zku z tym, tu ju  zabezpieczyli my rodki nał ą ż ś ś  
zap acenie kosztów dokumentacji.ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
W 2005 roku?

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
W 2006 roku b dzie zap acona dokumentacja w wysoko ci 600 tys. z .ę ł ś ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Wejd  w s owo, co Pan nam t umaczy  na Komisji Zdrowia, e proponuje Pan likwidowaę ł ł ł ż ć 

rodki nie wygasaj ce  inwestycyjne i  teraz,  je eli  milion z otych by  zaplanowany a 133ś ą ż ł ł  
tysi ce  jest  wydane,  a  600 tys.  z .   ma kosztowa  dokumentacja  po nowym roku z tychą ł ć  
pieni dzy, z tych nie wygasaj cych, to ju  nie b dzie tych pieni dzy , b dzie musia o by  zę ą ż ę ę ę ł ć  
nowego bud etu, bo nie b dzie instytucji rodków nie wygasaj cych, tak Pan t umaczy .ż ę ś ą ł ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowych.ń ł
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Te rodki, które Pani widzi w pozycji 2006, to s  rodki, które w przysz ym roku stan  siś ą ś ł ą ę 
bud etem, po prostu w bud ecie b dzie 600 tys. z . na zap acenie dokumentacji.ż ż ę ł ł
Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ale  ja  pytam  konkretnie.  Co  si  sta o  ze  rodkami  tegorocznie  uchwalonymi  a  nieę ł ś  
wydatkowanymi, na co je wzi to? By  milion z otych. Rada Miasta uchwali a milion z otych,ę ł ł ł ł  
bodaj e w kwietniu tego roku.ż

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Zosta a zrobiona weryfikacja wszystkich zada  inwestycyjnych, mo liwo ci wydatkowaniał ń ż ś  

rodków  zabezpieczonych  na  konkretne  zadania  i  po  tym  bilansie,  po  sprawozdaniu  zaś  
pierwsze pó rocze okaza o si , e cz  zada  jest niemo liwa do sfinansowania w tym rokuł ł ę ż ęść ń ż  
aczkolwiek  nie  zaprzestane  zosta y  dzia ania  w  kierunku  zrobienia  tego,  co  mia o  był ł ł ć 
zrobione. W tej chwili ju  wiemy, e cz  rodków na zadania w tegorocznym bud ecie nież ż ęść ś ż  
b dzie wydatkowana, i to jest ok. 50 milionów na które nie zaci gniemy w tym roku kredytu, aę ą  
o które zosta  limit przysz orocznego bud etu powi kszony. W tym roku b dzie tak, e b dł ł ż ę ę ż ę ą 
zmniejszone  wydatki  tegorocznego  bud etu  i  o  t  kwot  zostan  powi kszone  wydatkiż ę ę ą ę  
przysz ego roku.ł

Dlaczego jest ró nica mi dzy milionem a 600 tysi cami? Milion z otych zosta  w po owież ę ą ł ł ł  
tego roku zabezpieczony jako kwota orientacyjna na dokumentacj . W tej chwili ju  wiadomo,ę ż  

e koszt tej dokumentacji b dzie 600 tysi cy z otych, nie milion, st d zabezpieczamy kwotż ę ę ł ą ę 
jaka jest niezb dna na op acenie tej dokumentacji. Równolegle prowadzone s  rozmowy zę ł ą  
w a cicielem niemieckim, prowadzi to Zarz d Dróg i Zieleni. NA chwil  obecn  nie mamł ś ą ę ą  
jeszcze  pe nej  informacji.  Pani  Radna  skierowa a  do  Prezydenta  zapytanie  i  na  nieł ł  
odpowiemy,

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Dzi kuj  bardzo.ę ę
Radni otrzymali do skrytek dokument program zamierze  inwestycyjnych na lata 2006-2015.ń  
On jest niespójny z WPI w wielu punktach. Jak go nale y rozumie ?ż ć
Projekt zamierze  inwestycyjnych miasta Gda ska 2006-2015 stanowi za cznik nr 8 doń ń łą  
protoko u.ł

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
W za czniku nr 3 do WPI s  wpisane ju  zadania, które b d  realizowane. Cz  zada  jułą ą ż ę ą ęść ń ż 
jest  nazwana z kwotami, to s  zadania ju  przeznaczone do realizacji,  wycenione. Czą ż ęść 
zada  jest  sformu owana  jako  pule  rodków  na  przyk ad:  program  budowy  cie ekń ł ś ł ś ż  
rowerowych,  sygnalizacje,  o wietlenie  ulic  itp.  tematy.  Te  pule  rezerwuj  pewn  iloś ą ą ść 

rodków w kolejnych latach dla zada , które s  wskazane w za czniku Nr 4 WPI –  jakoś ń ą łą  
zada  wymagaj cych przygotowania i wyceny. ń ą

To opracowanie, o którym Pani Radna mówi, to jest plan zamierze  wykraczaj cy poza planń ą  
inwestycyjny,  poza  horyzont   czasowy,  czyli  to  s  te  zamierzenia  inwestycyjne,  któreą  
wykraczaj  poza rok 2010, czyli te, które s  w kr gu naszego zainteresowania, co do którychą ą ę  
jest potrzeba realizacji, przygotowania, i one po kolei powinny by  realizowane. Za cznik nrć łą  
4 mówi o tych zadaniach, które chcieliby my przygotowaś ć

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ten dokument nie jest przez nikogo podpisany, ani opiecz towany, wi c nie wiadomo co toę ę  
jest.
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Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Nie  jest,  bo  to  jest  zebrany  zestaw  potrzeb,  zhierarchizowany  przez  poszczególnych 
koordynatorów programów operacyjnych. W za czniku nr 4 do uchwa y s  wybrane tylko tełą ł ą  
najwa niejsze,  których przygotowanie  jest  mo liwe  w tym horyzoncie  czasowym na jakiż ż  
opiewa plan inwestycyjny.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Na jednym przyk adzie zapytam, bo pani powiedzia a, e ten papier wybiega poza WPI, boł ł ż  
jest do 2015 roku. 

Jest takie has o: modernizacja placu zabaw z ogrodzeniem w przedszkolu nr 62 na Przymorzu.ł  
P ot jest zawalony w tej chwili, jest powi zany drutami, je eli Pani mówi, e to wykraczał ą ż ż  
poza  2010 rok a  nie  jest  to  w  adnym dokumencie,  by o to,  ale  zosta o  wykre lone,  toż ł ł ś  
rozumiem, e dopiero po 2010 ten rozwalony p ot przy tym przedszkolu b dzie naprawiony?ż ł ę  
Je eli  tak, to jest  skandal, bo dzieci w tym przedszkolu w ogóle nie powinny przebywa ,ż ć  
poniewa  tam chodz  chuligani, rozwalaj  place zabaw, wszystko niszcz , ochrona musi tychż ą ą ą  
chuliganów goni , bo tam chodz  pi  alkohol i w ogóle. To jest jeden przyk ad, mówi  toć ą ć ł ę  
równie  do radnych z naszego okr gu. ż ę

Zanalizowa am wydatki o wiatowe 3 miliony 650 tys. z . zdj to tylko z naszego okr gu nał ś ł ę ę  
remonty i inwestycje, by o 16 milionów a pozosta o nieco ponad 12 milionów z otych..ł ł ł

Panie Przewodnicz cy b d  wnosi  jedno zadanie a mianowicie na str. 6,  ą ę ę ć lp. 32. Program 
operacyjny  9  -  Gda sk  Zielone  Miasto  –  do  zada  pt.  Rewaloryzacja  zabytków  sztukiń ń  
ogrodowej - parki miejskie proponuj  dopisa   nowe zadanie pt.  ę ć „Rewaloryzacja Parku im. 
Jana Paw a II  –  opracowanie  projektu  i  dokumentacji” –  600.000 z otych  –  2006 rok  -ł ł  
finansowanie  z  puli  opracowania  projektów  i  dokumentacji  i  nazwanie  tego  kompleksu  
„Przyrodniczy Pomnik Historii”.

Wiem, e ju  dawno Zarz d Dróg i Zieleni o to wnioskuje. My l , e Komisja mnie poprze aż ż ą ś ę ż  
my l , e na sesji te , poniewa  ka de miasto, tak, jak tu pisze co  zrobi o, nasze miasto dlaś ę ż ż ż ż ś ł  
Naszego Rodaka, mimo, e wo a  do wiata pracy i wszyscy na to si  powo uj , miasto nicż ł ł ś ę ł ą  
nie chce zrobi .ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Przyjmuj  t  poprawk .ę ę ę

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Dobrze, e mi si  wyja ni a sprawa programu zamierze  inwestycyjnych, gdzie jest zapisaneż ę ś ł ń  
2006-2015, e to jest okres od 2010-2015 roku i, e to b dzie kiedy  wpisane. Poniewa  to nież ż ę ś ż  
jest za cznikiem do uchwa y, mo emy powiedzie , e to mo e diametralnie ulec zmianie. łą ł ż ć ż ż

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Rozumiem, e  to jest  materia  informacyjny,  jakie  s  potrzeby,  jakie  miasto zauwa a  doż ł ą ż  
wykonania zadania.
Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
To nie s  potrzeby, bo od trzech lat na tej e Komisji przyk adowo mówi  o remoncie ulicyą ż ł ę  
Ziemowita. Tam gdzie by o du e wysypisko mieci i gdyby nie to, e pani wiceprezydentł ż ś ż  
Fatyga  odesz a  z  Urz du,  która  zd y a  jak gdyby jeszcze  przy  swojej  ulicy  Ziemowitał ę ąż ł  
zlikwidowa  to nielegalne  wysypisko mieci, natomiast nie zd y a ju  zrobi  tej ulicy. Jać ś ąż ł ż ć  
patrz ,  wci  przygl dam si  i  wiem,  e  wniosek do WPI  jest  z o ony,  natomiast  tegoę ąż ą ę ż ł ż  
zadania nigdzie nie widz . To nie jest d uga ulica, to jest krótki odcinek. Dziwnie, bo  tam wę ł  
okolicy  zosta y  zrobione  inne  ulice,  o  które  nigdy  nikt  si  nie  upomina  i  by y  w  nieł ę ł ł  
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najgorszym stanie- zosta y zrobione z kostki a tam, gdzie chodzi  nie mo na, to w ogóle odł ć ż  
wojny nie jest nic zrobione. 

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy to jest droga gminna?

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Tak, to jest droga gminna, wysypisko zosta o zlikwidowane a w WPI droga nawet nie jestł  
zapisana na lata 2010- 2015.

Wobec powy szego proponuj  nast puj c  poprawk :ż ę ę ą ą ę
Lp. 93 Program operacyjny nr 16 –  Inwestuj w Gda sku, z zadania pt. poprawa warunkówń  
funkcjonowania i obs ugi w obiektach UMG – proponuj  zdj  kwot  w wysoko ci 200.000ł ę ąć ę ś  
z otych  w  roku  2006 i  dopisa  nowe  zadanie  do  programu  operacyjnego  14  –  Gda skł ć ń  
Szerokiej  Drogi  Lp.92,   pt.  „Modernizacja  ul.  Ziemowita  w  roku 2006 –  kwota  200.000 
z otych”.ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Po pierwsze.  Chcia bym si  dowiedzie ,  co to jest  za  pomys ,  eby  kupowa  udzia y  wł ę ć ł ż ć ł  
strefie ekonomicznej tczewskiej? Rozumiem, e  kto  mi odpowie. Planuje si  7 milionówż ś ę  
z otych.ł

Nast pne pytanie, je li chodzi o ul. Spacerow , za te 5 milionów z otych- jaki zakres ma byę ś ą ł ć 
robiony? 

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
To jest kontynuacja po przetargu, w tym roku si  zaczyna i w przysz ym roku si  ko czy.ę ł ę ń

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Mi si  wydawa o, e to ju  jest sko czone.ę ł ż ż ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Programów Rozwojowychń
To jest przetarg na drugi etap i rozpocz to drugi etap od le niczówki na dó  a  do mostu.ę ś ł ż

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ja nie neguj  konieczno ci tej inwestycji, tylko by em ciekawy, co tam ma by  dalej robione.ę ś ł ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Jaki pan zg asza wniosek, czy poprawki?ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nie uzyska em jeszcze informacji odno nie tej tczewskiej strefy ekonomicznej.ł ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Programów Rozwojowychń
To pytanie musz  zapisa  i przeka , bo to powinien wiedzie  Wydzia  Skarbu. Na dzieę ć żę ć ł ń 
dzisiejszy tej odpowiedzi nie udziel .ę

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nie wiem do czego w tym zakresie zmierzamy, widz  tylko, e intensywnie inwestujemy wę ż  
t  spó k , która jest taka, jaka jest.ę ł ę

9



Radny Marek Polaszewski- cz onek Komisjił
Generalnie jestem podbudowany tym, co dzisiaj  na Komisji  si  zdarzy o. Po trzech latachę ł  
stara  uda o nam si  uzyska  odpowiedzi na pytania i nasze wnioski, które zadawali my iń ł ę ć ś  
pisali my zarówno w zakresie bud etowym, jak i wnioski sk adane do Wieloletniego Planuś ż ł  
Inwestycyjnego, i  to ju  jest  naprawd  takie buduj ce,  bo po trzech  latach.  Na  przyk adż ę ą ł  
dowiedzia em, e wniosek sk adany do WPI w sprawie ulicy Smole skiej na Oruni b dzieł ż ł ń ę  
rozpatrywany,  jak  b d  rodki,  ale  ju  przynajmniej  dosta em  odpowied .  Ten  blokę ą ś ż ł ź  
odpowiedzi by  chyba przygotowywany w trybie dosy  pilnym, poniewa  znalaz em kilkał ć ż ł  
takich cyfr  abstrakcyjnych,  które mnie  zaniepokoi y,  bo je eli  przygotowanie  projektu  nał ż  
zadanie w charakterze inwestycyjnym ma kosztowa  8,5 miliona z otych, to to mi si  nieć ł ę  
wydaje zbyt mo liwe. To jest pozycja ul. Walecznych – kontynuacja. Nie wiem, czy ko czyż ń ć 
odczytywanie,  bo  prawie  ka da  pozycja  ko czy  si  odpowiedzi  w  miar  posiadanychż ń ę ą ę  

rodków. ś

Na ile inicjatywa radnych w swoich okr gach wyborczych jest opini  twórcz ? Ona jest tylkoę ą ą  
wo aniem  na  puszczy,  przy  takich  zapisach.  Ja  rozumiem,  e  Pan  Prezydent  w  swojejł ż  
m dro ci  i  m dro ci  s u b,  którymi  dysponuje  przygotowuje  realny  plan  mo liwy  doą ś ą ś ł ż ż  
wykonania? Ja jestem wiadom tego, ale  je eli  radnym w mie cie  Gda sku jestem ja,  wś ż ś ń  
okre lonym okr gu, ustalam jakich  priorytet tych spraw, które s  wykonywane, to uwa am,ś ę ś ą ż  
ze w porozumieniu z innymi radnymi z tego okr gu wyborczego, bo takie spotkania mamy zę  
mieszka cami,  takie  priorytety  uzgadniamy.  Równie  uzyskuje  to  silne  wsparcie  naszejń ż  
Komisji,  natomiast  nie  znajduje  si  w  zapisach  w  ogóle,  albo ginie,  tak  jak  w  pewnymę  
momencie zgin y nam te rury o owiane na Stogach, których podobno nie ma. ęł ł

Niektórzy ju  pewnie zapomnieli, Pan Radny Kami ski b dzie pami ta , e jak by y kwestież ń ę ę ł ż ł  
zwi zane z finansowaniem przez SNG w uk adzie tworzonego bud etu, w cz ci któr  SNGą ł ż ęś ą  
b dzie mia  nast pi wymiana, to nagle zgin o i tego nie ma. Je eli miasto podpisuje umowę ł ą ęł ż ę 
partnersk  przy podziale 49% i 51% - je eli ta umowa obowi zuje druga stron  do pewnychą ż ą ę  
dzia a ,  to nagle pewne rzeczy  gin , to jest  sprawa,  która si  ci gnie od kilku kadencji,ł ń ą ę ą  
przynajmniej  z  tego,  co  ja  zauwa y em  ledz c  te  sprawy  dotycz ce  rur  azbestowych iż ł ś ą ą  
o owianych,  to  brak  tego  zapisu  nie  znaczy,  ze  tych  rur  w  ziemi  nie  ma,  poniewa  wł ż  
spotkaniach z  mieszka cami  na Stogach, którzy  swoim sumptem  wymieniaj  te  rury  nień ą  
czekaj c na miasto, te rury  znajduj  i nie mog  si  do kanalizacji  pod czy ,  bo nie maą ą ą ę łą ć  
specjalistów, eby rury z o owiu spawa , wiec je sami wymieniaj  na nowe, i to znaczy, eż ł ć ą ż  
ten problem wyst puje. Jest to jeden z punktów, którego w WPI nie ma.ę

Utwardzenie ul.  Orlej.  Wniosek jest  powtarzany co najmniej od trzech lat.  Po raz kolejny 
utrzymujemy  odpowied ,  e  jest  konieczno  wyprzedzaj cych  opracowa  dokumentacjiź ż ść ą ń  
projektowej i w miar  posiadanych rodków.ę ś

Ul. Smole ska, o wietlenie. Podobna odpowied . I tak po kolei wszystkie prawie wnioskiń ś ź  
Komisji na które jest odpowied  brak rodków, brak rodków. ź ś ś

Nie chcia bym stworzy  prze wiadczenia takiego, e radni s  najwa niejsi w Gda sku, Panł ć ś ż ą ż ń  
Prezydent  si  nie  liczy  a  nasza  opinia,  jest  tak  opini ,  która  jest  najwa niejsza.  Aleę ą ą ż  
chcia bym zaznaczy  jedn  rzecz, e je eli Radny w mie cie Gda sku zosta  wybrany przezł ć ą ż ż ś ń ł  
swoich wyborców , w okre lonych dzielnicach w mie cie Gda sku, to on ma obowi zek ichś ś ń ą  
reprezentowa  i oni maj  prawo wymaga  od tego Radnego.ć ą ć

Natomiast  przy  takiej  konstrukcji  wiadczy  to  o  tym,  ze  mieszka cy  s  bagatelizowani,ś ń ą  
podobnie  jak  ten  Radny  z  tego  okr gu,  który  ma  odwag  jeszcze  cokolwiek  pisa  i  oę ę ć  
cokolwiek si  ubiega . B d  konsekwentny, niebawem sko czy si  kadencja, sta  mnie naę ć ę ę ń ę ć  
ten luksus. Nie b d  g osowa  pod wnioskami, które nie spe niaj  oczekiwa  mieszka ców aę ę ł ł ł ą ń ń  
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s  mo liwe  do realizacji.  Awansem  w  ubieg ym  roku  podnios em  r k  g osuj c  i  by aą ż ł ł ę ę ł ą ł  
umowa d entelme ska, ze przy tej konstrukcji nasze wnioski zostan  uwzgl dnione. Moimż ń ą ę  
zdaniem umowa d entelme ska nie zosta a dotrzymana, w zwi zku z czym zwalniam si  zż ń ł ą ę  
obowi zku popierania tych wniosków Panie Przewodnicz cy. Dzi kuj  bardzo.ą ą ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo.ę ę

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Ja równie  dosta em tak  odpowied  na wnioski, które zg osi em, eby by y w dzielnicyż ł ą ź ł ł ż ł  
zrobione pewne zadania. Zosta a wykonana sygnalizacja wietlna w szkole w Kokoszkach ił ś  
wszyscy  o tym  wiedz .  Przy  skrzy owaniu  Sobieskiego z  Wile sk  sygnalizacja  b dzieą ż ń ą ę  
robiona, oczywi cie w miar  posiadanych rodków. ś ę ś

Prosz  Pa stwa,  ale  eby  zadowoli  nas  34  radnych,  to  trzeba  du o  pieni dzy,  bo myę ń ż ć ż ę  
zg aszamy  w  imieniu  mieszka ców  potrzeby,  jakie  s  w  dzielnicach  ca ego  Gda ska.ł ń ą ł ń  
Szczególnie  zaniedbane  dzielnice  tego  potrzebuj ,  jak  tu  mówi  przed  chwil  Radnyą ł ą  
Polaszewski, wiem jak zaniedbana jest Orunia, czy Stogi i jakie tam s  potrzeby nie mówi cą ą  
ju  o Dolnym Mie cie. ż ś

Oceniaj c w ca o ci ten Wieloletni Program Inwestycyjny, uwa am, e on jest nastawiony naą ł ś ż ż  
szerokie  potrzeby  inwestycyjne  miasta,  jak  i  na  pozyskanie  rodków  zewn trznych,ś ę  
europejskich, je li mówimy o budowie A-1.ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
To nie jest nasze zadanie.

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Mo e i nie nasze, ale towarzysz ce roboty na przyk ad ulica Marynarki Polskiej, to wszystkoż ą ł  
tworzy jakby a cuszek potrzeb. Tym WPI ruszamy du e inwestycje w mie cie, które sł ń ż ś ą 
niezb dne. Dzi kuj . ę ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Dyrektorze, czy uda si  pozyska  rodki z Unii Europejskiej, je li nie b dzie takiegoę ć ś ś ę  
planu inwestycyjnego, jak obecnie jest proponowany?

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Odpowiadaj c na Pa stwa pytania.ą ń

Zielona Droga. 
Prosz  Pa stwa, ja w zesz ym roku Pa stwu mówi em i b d  podtrzymywa  ca y czas swojeę ń ł ń ł ę ę ł ł  
zdanie, e w mojej ocenie, jako z jednej strony budowla ca, bo jestem cz owiekiem dwóchż ń ł  
zawodów  a  z  drugiej  strony  prawnika,  s  dwie  rzeczy  istotne  dla  inwestycji:  koszt  ią  
mo liwo  realizacji.  Je eli  nie jest  co  okre lone, to ja  chc ,  eby  do ko ca wyja niż ść ż ś ś ę ż ń ś ć 
koszty  i  mo liwo  realizacji  inwestycji  i  za da em w zesz ym roku i  zrobiona zosta aż ść żą ł ł ł  
analiza dotycz ca kosztów realizacji trasy Zielonej Drogi, bo tam by a zapis Zielona Drogaą ł  
plus druga jezdnia Gospody i by o na to 48 milionów z otych. Pan Radny wie, ile koszt jestł ł  
rzeczywisty  realizacji  wyszed ,  otó  120 milionów? Poniewa  120 milionów na  odcinkuł ż ż  
dwóch kilometrów, to uwa am, e jest to po prostu przegi cie, ale tak drogich autostrad, toż ż ę  
nigdzie  si  nie  buduje,  eby  na  2  kilometry  „wyrzuci ”  120  milionów  z otych,  wi cę ż ć ł ę  
przekona em decydentów WPI, e je eli musimy zrobi , to musimy zrobi  dojazd do hali, toł ż ż ć ć  
w takim razie nale y do o y  drug  tras , drug  jezdni  Gospody, eby ten dojazd do haliż ł ż ć ą ę ą ę ż  
by , natomiast nie nale y tworzy  fikcji, e b dziemy budowali Drog  Zielon  w tej postaci,ł ż ć ż ę ę ą  
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poniewa  ona jest za droga i niemo liwa do realizacji, trzeba po prostu znale  rozwi zanież ż źć ą  
ta sze. Po drugie. Zag bienie drogi Zielonej, tunel jak by  planowany nale a o ten teren nań łę ł ż ł  
zak ócenia bardzo powa ne stosunków wodnych i przep ywu wód, które tam s  na wysokimł ż ł ą  
poziomie. Zada em krótkie pytanie projektantom, co b dzie je li nawal  pompy odwadniaj ceł ę ś ą ą  
tunel, które tam b d  przebiega y. Odpowied  by a krótka dwa du e baseny w przeci gu póę ą ł ź ł ż ą ł 
godziny. Czy Pa stwo sobie wyobra acie dwupasmow  drog  na której porusza si  kilkasetń ż ą ę ę  
samochodów i w ci gu pó  godziny zape nia si  to wod ? Tragedia. I nikt nie jest w stanieą ł ł ę ą  
odpowiedzie , jak to omin .ć ąć

Decyzje co do lokalizacji i wykonania tej drogi musz  zapa  na podstawie powa nych analizą ść ż  
technicznych i nie ma mo liwo ci, eby o tym decydowano na zasadzie widzimisi . Takież ś ż ę  
jest moje zdanie, je li chodzi o Zielon  Drog . Jest to niemo liwe, i stad z ca a konsekwencjś ą ę ż ł ą 
zaproponowa em  zmiany  zapisu,  eby  usun  zapis  Zielonej  Drogi,  pozostawiaj c  ulicł ż ąć ą ę 
Gospody,  natomiast  Zielon  Drog  podda  dalszym  pracom  studialnym,  eby  znaleą ę ć ż źć 
optymalne rozwi zanie.ą

Obro ców Wybrze a.ń ż
Z tego, co wiem ko cz  si  negocjacje z Leclerkiem i tam rzeczywi cie wyst puje kwotań ą ę ś ę  

cznie 5 milionów z otych, z czego milion z otych jest na Komisariat Policji, natomiast 4łą ł ł  
miliony s  na popraw , podniesienie standardu dróg. Tutaj jest wyja nienie dla Pana radnegoą ę ś  
Nowaka,  e  Leclerc  realizuje  z  w asnych  rodków skrzy owanie  a  do zjazdu  na  terenż ł ś ż ż  
Leclerca, czyli od ul. Ch opskiej a  do zjazdu na swój teren. Natomiast dalej, ulic  Obro cówł ż ę ń  
Wybrze a modernizujemy za te 4 miliony, które Leclerc daje. Problem polega tutaj na drugimż  
pasie  tej  jezdni,  poniewa  toczy  si  w  tej  chwili  do  istotny  spór  ze  spó dzielniż ę ść ł ą 
mieszkaniow , która by sobie yczy a, eby ten pas jezdni, który tam jest pozostawi  jej jakoą ż ł ż ć  
pas  drogi wewn trznej.  Poniewa  to  nie  mo e  tak  by ,  poniewa  nie  sta  nas  na  takieę ż ż ć ż ć  
prezenty w stosunku do spó dzielni. Z tego, co si  orientuj  Panie Radny, oba pasy,  czylił ę ę  
Obro ców Wybrze a ma by  budowana docelowo w tym czasie w formie dwóch pasów.ń ż ć

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Sk d pozosta e pieni dze, bo te 4 miliony uwa am, e to za ma o?ą ł ą ż ż ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Powiem Panu tak. Wiem, e te 4 miliony z otych,  to jest za ma o na realizacj  ca ej drogi, ależ ł ł ę ł  
tu  si  odzywa  kwestia  pozyskiwania  rodków .  Zak adam,  e  te  4  miliony  z otych  sę ś ł ż ł ą 

rodkami, które mi umo liwi  aplikowanie o dodatkowe rodki po to, eby w dwóch pasmachś ż ą ś ż  
t  drog  realizowa , bo jedno pasmo nie rozwi zuje problemu.ę ę ć ą

Problem Stadionu.
Ja nie b d  komentowa   decyzji politycznych, eby my mieli jasno .ę ę ł ż ś ść

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Nie pyta am politycznie, tylko rzeczowo.ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Wyja niam, je li chodzi o kwoty. Udzia  gminy w budowie stadionu jest dok adnie 63 milionyś ś ł ł  
z otych, z czego 13 milionów to jest wykup terenów pod stadion, odszkodowania na Letnicył  
dla dzia kowców.ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Przepraszam bardzo. Je li 200 tysi cy planujecie na wykup terenów prywatnych.ś ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
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Przepraszam bardzo. Panie Radny prosz  si  przyjrze  tam, gdzie s  wykupy terenów, tamę ę ć ą  
jest kwota 9 milionów pierwsza. Pan mówi o wykupie instalacji od prywatnych w a cicieli, toł ś  
jest zupe nie inny dzia . Wykupy terenów s  w ostatnich rubrykach. Poza tym, pod stadion teł ł ą  
wykupy  s  w czone,  eby szacowa  ca y  koszt.  Natomiast  co b dzie,  je eli  nie  b dzieą łą ż ć ł ę ż ę  
dofinansowania? Podejrzewam, e nie b dziemy budowali, albo  b dziemy budowali w du oż ę ę ż  
pó niejszym momencie.ź

Specyfikacja  dla  Pana  Radnego  Kami skiego.  Polec  jeszcze  raz,  aby  dok adnień ę ł  
wypunktowa  jakie dokumentacje by y wykonane.ć ł
Je li chodzi o ulic  Ziemowita. ś ę

W ogóle kwestia zg aszania zada  do WPI. Prosz  Pa stwa. Jest jedna istotna rzecz, o którejł ń ę ń  
nale y pami ta , bo wydaje mi si , e to nam ca y czas jakby zamydla pewien obraz sprawy.ż ę ć ę ż ł  
Tak jak wspomina em Pa stwu. Uwa a em od pocz tku i uda o si  w tym roku dokona  tego,ł ń ż ł ą ł ę ć  

e WPI opiera si  o Strategi  Rozwoju Miasta Gda ska,. Dlaczego? T umaczenie jest proste.ż ę ę ń ł  
Mamy  ograniczon  pul  rodków  i  mamy  ogromne  potrzeby  tego  miasta.  Pytanie?  Coą ę ś  
realizowa ? Je eli Pa stwo, jako Rada Miasta uchwalili cie Strategi , to w mojej ocenie, wć ż ń ś ę  
pierwszej  kolejno ci  trzeba  realizowa  te  zadania,  które  realizuj  strategi  miasta,  czyliś ć ą ę  
poszczególne elementy strategii. 

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Tam nie ma szczegó owych zada .ł ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
S  Pani Radna rozpisane programy operacyjne.ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
A my tych programów operacyjnych nie znamy i w tym jest ca y k opot.ł ł

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
To prawda . Nie otrzymali my a powinni my otrzyma .ś ś ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Jako  prawnik  mog  powiedzie  tak,  e  nieznajomo  prawa  nie  zwalnia  odę ć ż ść  
odpowiedzialno ci.ś

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Chwileczk , to nie jest nieznajomo  prawa, tylko brak przep ywu informacji.ę ść ł

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
Dlatego nie jeste my w stanie zaopiniowa  tego projektu, z  braku informacji,  których nieś ć  
dostali my.ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Przyjmujemy  ten  zarzut,  chocia  on  mnie  nie  dotyczy,  natomiast  uwa am,  e  Pa stwoż ż ż ń  
powinni cie dosta  wszystkie egzemplarze programów operacyjnych. Bo o co chodzi w tejś ć  
ca ej sprawie? Ca  pul  zada , które by y w bazie WPI, które Pa stwo sk adali cie, Panił łą ę ń ł ń ł ś  
Izabela Ku  pracowicie podzieli a tematycznie mi dzy poszczególne programy operacyjne. ś ł ę

Wszystkie  te  zadania  przekazali my  koordynatorom  programów  operacyjnych.  Ka dyś ż  
program  operacyjny  ma  swojego  koordynatora  wyznaczonego  Zarz dzeniem  Prezydenta,ą  
który odpowiada za realizacj  danego programu operacyjnego. Dla mnie ci ludzie, to s  ci,ę ą  
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którzy powinni by  najbardziej zorientowani w realizacji danej tej cz ci strategii. Takie jestć ęś  
za o enie. Nast pnie ich obowi zkiem by o z tej puli zada , które oni dostali, ju  podzieloneł ż ę ą ł ń ż  
wst pnie,  wybra  te  zadania  i  u o y  je  w  kolejno ci  od  najwa niejszego  do  najmnieję ć ł ż ć ś ż  
wa nego, które w ich mniemaniu najlepiej realizuj  program operacyjny.  Otrzyma em odż ą ł  
nich listy rankingowe zada  i te listy macie w tym materiale, które s usznie nazwa  Pan Radnyń ł ł  
Nowak  materia em  informacyjnym.  Ten  materia  nie  ma  adnego  oparcia  w  prawieł ł ż  
miejscowym, które nas obowi zuje. Dlatego nie mog em go przedstawi , ani jako za cznika,ą ł ć łą  
ani  jako materia u  formalnego. Jest  to informacja  dla  Pa stwa,  e  takie  listy  rankingoweł ń ż  
zada  inwestycyjnych  przedstawiali  koordynatorzy  programów  operacyjnych.  My myń ś  
dodatkowo dokonali jednej operacji. 

Teraz Prosz  Pa stwa, bo to jest bardzo wa na sprawa. Je eli jakiego  zadania w Pa stwaę ń ż ż ś ń  
odczuciu brakuje, to to jest ju  w decyzji koordynatora programu operacyjnego.ż

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Ci koordynatorzy tu powinni by  podpisani, e za program „Bezpieczny Gda sk” odpowiadać ż ń  
ten koordynator, za program pt. Zdrowy Gda sk, odpowiada ten koordynator itd. itd. i numeryń  
telefonów i radni mog  si  z tymi koordynatorami kontaktowa  a nie dostajemy anonimowyą ę ć  
zestaw pewnych rzeczy.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Lista  koordynatorów  by a  przekazywana,  ona  jest  w  tym  Zarz dzeniu  Pana  Prezydenta.ł ą  
Natomiast je li jest takie yczenie Pa stwa.ś ż ń

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nie  by a  przekazana,  tylko na  moj  interpelacj ,  bo zada am  takie  pytanie,  ale  prosi amł ą ę ł ł  
równie  o numery telefonów, to ju  ich nie dosta am. Otrzyma am nazwiska i jaki programż ż ł ł  
maj . Gdzie ja tego wykazu mam szuka ?ą ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Naprawimy to. Otrzymacie Pa stwo wykaz koordynatorów.ń

Ka da z tych rzeczy ma wp yw i na co chcia bym zwróci  uwag ?ż ł ł ć ę

Z  tych  list,  które  koordynatorzy  przedstawili,  bo  teraz  mo e  by  taka  sytuacja,  zeż ć  
koordynatorzy  odrzuc  niektóre  zadania,  bo stwierdz ,  e  one s  w ogóle  nie  istotne  doą ą ż ą  
realizacji programu operacyjnego i tak de facto, je eli Pa stwo przygotowujecie, okre lacież ń ś  
polityk  gospodarcz , to mi dzy Bogiem a Prawd  tych szesnastu koordynatorów programówę ą ę ą  
inwestycyjnych powinno si , tak jak na Komisji ds. WPI by o, bo szef Komisji za da , eąść ł żą ł ż  
maj  by  wszyscy koordynatorzy i ka dy z nich mia  si  spowiada  z tych zada , sk d, jak ią ć ż ł ę ć ń ą  
dlaczego, dlatego, ze my jako wydzia  nie mo emy si  stawia  w sytuacji wszechwiedz cychł ż ę ć ą  
i ocenia  w ka dej dziedzinie ycia co jest wa ne a co mniej wa ne. My nie mamy tej wiedzyć ż ż ż ż  
i nie uzurpujemy sobie prawa do tej wiedzy. Ja zachowuj  dla naszego wydzia u prawo doę ł  
realizacji technicznej cz ci WPI, czyli po pierwsze zbilansowania a po drugie wykonaniaęś  
tego, co mi si  poleci wykona .ę ć

W zwi zku z tym, id c tym tropem, poprosi em koordynatorów o wyznaczenie z ich list tychą ą ł  
zada , które w ich ocenie s  najpilniejsze do przygotowania po to, eby w nast puj cychń ą ż ę ą  
latach 2008, 2009, 2010, ewentualnie wprowadzi  je do WPI ze wzgl du na ich wa no  ić ę ż ść  
st d powsta  Prosz  Pa stwa za cznik nr 4 do WPI. To s  propozycje zada , które trzebaą ł ę ń łą ą ń  
przygotowa .  Co  to  oznacza?  Oznacza  to,  ze  je eli  Pa stwo  w  tej,  czy  w  innej  formieć ż ń  
zatwierdzicie  ten projekt WPI  z  tym za cznikiem nr 4, to dla  mnie  jest  to polecenie  dołą  
wykonania i przygotowania tych zada  do realizacji. To jest w druku 1367, za cznik nr 4. ń łą
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Dlaczego ten za cznik powsta ? Dlatego, e  w wielu wypadkach zdarza o mi si  w tymłą ł ż ł ę  
mie cie  na  skutek  ró nych nacisków i  dzia a ,  e  przygotowywano dokumentacje,  któreś ż ł ń ż  
potem nie by y wykorzystane. Poniewa  dokumentacja ma wa no  ci le okre lony czas,ł ż ż ść ś ś ś  
ona ma  koszty,  które trzeba  ponie ,  prosz  Pa stwa,  to s  koszty rz du paru  milionówść ę ń ą ę  
z otych rocznie i cz sto potem by a odk adana na pó k .ł ę ł ł ł ę

W zwi zku z powy szym, eby nie by o dyskusji, jakie dokumentacje zosta y wykonane, czyą ż ż ł ł  
maj  by  wykonane, co ma by  zrobione powsta a ta lista, która b dzie za cznikiem do WPIą ć ć ł ę łą  
i która ca y czas podlega dyskusjom w Komisjach, bo padaj  wnioski usuni cia z niej zada ,ł ą ę ń  
lub wprowadzenia. To jest druga rzecz, która wynika z tego zbioru, nazwijmy to pobo nychż  

ycze  a co , co ja nazywam planem zamierze  inwestycyjnych na najbli szy czas.ż ń ś ń ż

W  wietle  powy szego,  najbardziej  rozs dnym  b dzie  to,  eby  swoje  uwagi  Komisjaś ż ą ę ż  
nanios a jako wnioski Komisji i ja je natychmiast przeka  koordynatorom, bo to jest decyzjał żę  
Prezydenta, które wnioski wprowadzi do tego WPI.

Ostatnia sprawa. Najwi kszym problemem dla nas by o, jak zabezpieczy  sytuacj , w któreję ł ć ę  
w latach nast pnych b dziemy chcieli  zrealizowa  jaki  projekt wynikaj cy  z  tych, któreę ę ć ś ą  
Pa stwo zadecyduj  o wprowadzeniu  i  jak zabezpieczy  na to rodki w WPI  nie  trac cń ą ć ś ą  
jednocze nie z pola widzenia zasadniczego cechy WPI, e jest to program krocz cy, czyliś ż ą  
ko czymy z jego przewracaniem corocznym i zadanie, które raz wejdzie do WPI - ma byń ć 
realizowane. 

W  zwi zku  z  powy szym  zaproponowa em  nazwanie  programów  inwestycyjnych.  Jaką ż ł  
Pa stwo spojrzycie na informator, nazwany zamierzenia inwestycyjne, to zobaczycie, e sń ż ą 
podzielone  one  na  programy  inwestycyjne,  to  s  ju  ci le  merytoryczne  zestawieniaą ż ś ś  
projektów, wed ug merytorycznej zawarto ci i pojawiaj  si  w WPI programy inwestycyjneł ś ą ę  
poczynaj c od programu operacyjnego „Wykszta cony Gda szczanin”, gdzie mamy pierwszeą ł ń  
ju  programy operacyjne, które s  nazywane po kolei:ż ą

• Budowa sal gimnastycznych,
• Program budowy basenów przyszkolnych,
• Program modernizacji boisk,
• Program budowy sal gimnastycznych w szko ach,ł
• Modernizacja stadionu pi karskiego ł

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
To ju  jest program „Sportowy Gda sk”ż ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Tak.  To  ju  jest  w  sportowym,  ale  Prosz  Pa stwa  to  s  programy  rozpisane  na  lata,ż ę ń ą  
natomiast zadania, które b d  w tych programach zrealizowane s  w za czniku nr 4 i tak toę ą ą łą  
si  sk ada. ę ł
I teraz, je eli zostaje przygotowane zadanie wed ug za cznika nr 4.ż ł łą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Z mojego okr gu w tym za czniku nr 4 nie ma adnego zadania.ę łą ż

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Pani Radna. Powiem w ten sposób. Zawsze b dziemy tutaj mieli dwa punkty widzenia . Jedenę  
ze wzgl du na ca o  miasta, jeden ze wzgl du na okr g wyborczy.ę ł ść ę ę
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Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Mówi c o tym, mam na my li ca o  miasta. W lipcu zgin  cz owiek przy szpitalu z brakuą ś ł ść ął ł  
o wietlenia i dopiero miasto si  obudzi o, e tam trzeba sygnalizacji wietlnej i teraz nagleś ę ł ż ś  
b dzie sygnalizacja wietlna, dopiero jak zdarzy  si  wypadek, to wtedy si  robi a na drugimę ś ł ę ę  
skrzy owaniu na Zaspie te  by  wypadek miertelny. Wnosz  tyle lat i nic nie daje skutku.ż ż ł ś ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Je li  mog  tylko zwróci  uwag , e  w planie zamierze  inwestycyjnych jest  prawie  500ś ę ć ę ż ń  
zada  inwestycyjnych. ń

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Widz , e ju  Pa stwo zaczynacie zadawa  pytania bez udzielenia przeze mnie zgody, robię ż ż ń ć  
si  polemika,  wi c,  eby  nie  traci  czasu,  to  prosz  pytanie  i  odpowied .  Chcia bym,ę ę ż ć ę ź ł  

eby my  jako  Komisja  doszli  do  takiego  porozumienia,  je li  Pa stwo  oczywi cie  siż ś ś ń ś ę 
zgodzicie,  eby cie  Pa stwo  Radni  zg aszali  poprawki,  wnioski  i  po  ich  przyj ciuż ś ń ł ę  
zaproponuj   zaopiniowanie tego projektu wraz z Pa stwa poprawkami i wnioskami.ę ń

Osobi cie  zg osi em  na  pocz tku  swoj  jedn  poprawk ,  któr  pó niej  poddam  podś ł ł ą ą ą ę ą ź  
g osowanie. My l , e wszystkie poprawki powinni my g osowa  unblock.ł ś ę ż ś ł ć

Moja poprawka do druku 1637 w sprawie WPI  b dzie brzmia a:ę ł

W  za czniku  nr  3  do  uchwa y  wprowadza  si  nast puj ce  zmiany:   łą ł ę ę ą Lp.  14  Program 
operacyjny:  6.  Sportowy  Gda sk,  nazwa  zadania  Modernizacja  Stadionu  Pi karskiegoń ł  
„Lechia”  ul.  Traugutta  otrzymuje  nowe  brzmienie:  „Modernizacja  Stadionu  Miejskiego 
„Lechia” ul. Traugutta” 

Zwi kszenie warto ci ca ego zadania proponuj  o kwot  5 milionów z otych. Natomiast teę ś ł ę ę ł  
zmiany nios  za sob  skutki takie, e trzeba pó niej poda  zmiany w rubrykach i tak:ą ą ż ź ć

Lp. 12 program operacyjny 6 Sportowy Gda sk, nazwa zadania Dzielnicowy O rodek Sportu iń ś  
Rekreacji przy ul. Budowlanych w Gda sku Kokoszkach, ń

Lp.  15  Program  operacyjny  6  Sportowy  Gda sk,  nazwa  zadania  Przygotowanie  terenu  iń  
budowa stadionu pi karskiego Baltic Arena, ł
i chcia bym, eby cie Pa stwo Radni zg aszali swoje poprawki. Prosz  bardzo.ł ż ś ń ł ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy. Czy mog  mie  pytanie, czyje to s  wnioski, które Pan przytoczy ? Toą ę ć ą ł  
maj  by  wnioski Komisji, czy kto  Panu je poda ?ą ć ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ja zaproponowa em tak  poprawk .ł ą ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Zwi kszenie nak adów na stadion?ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Tak. Poniewa  Pan Prezydent planuje modernizacj  p yty boiska. Ta modernizacja zniszczyż ę ł  
bie ni . W zwi zku z tym proponuj  poszerzy  t  modernizacj , bo to jest niezb dne doż ę ą ę ć ę ę ę  
odbywania  tam meczów ligowych, i  tutaj  nale a oby od razu  w  ramach  tej  modernizacjiż ł  
przebudowa  nieco trybuny, eby zmie ci a si  tam ta nowa bie nia.ć ż ś ł ę ż
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Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Przepraszam bardzo. Czy Pan Prezydent jest ju  w PiS, czy mo e Pan Przewodnicz cy jest wż ż ą  
Platformie?

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pani Radna. Tu nie ma nic do rzeczy, kto gdzie jest. To jest moja odpowied  na wnioski doź  
tych rodowisk, którzy do mnie te sprawy zg aszali, do tych osób którzy biegaj , uprawiajś ł ą ą 
sporty w tym miejscu i tak to zadanie widz , po co drugi raz wchodzi  na plac budowy, je lią ć ś  
za jednym razem mo na zrobi  wszystko.ż ć

Radny Czes aw Nowak - cz onek Komisjił ł
Prosz  Pa stwa.  Ja  jestem  maniakiem  tego  wyd u enia  mola  na  Zaspie.  W  uchwale  zę ń ł ż  
ubieg ego roku z dnia 9 listopada 2004 roku, w li cie zada  rezerwowych na drugim miejscuł ś ń  
by  zapis „wyd u enie mola na Zaspie i budowa przystani dla statków eglugi przybrze nej”.ł ł ż ż ż  
Opracowanie koncepcji.

Teraz  tego  zadania  w  proponowanym  WPI  nie  ma.  Natomiast  ja  wiem,  ze  miasto  taką 
koncepcj  wyd u enia mola opracowuje  i  w zwi zku z tym ja  proponuj  jako poprawkę ł ż ą ę ę 
utrzymanie tego zadania dotycz cego wyd u enia mola i wpisanie go, skoro koncepcj  sią ł ż ę ę 
opracowuje  a  koncepcja  nie  mo e  straci  wa no ci,  w  zwi zku  z  tym  uwa am,  eż ć ż ś ą ż ż  
powinni my wprowadzi  to WPI.ś ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Rozumiem, e Pan Radny zg asza poprawk . Tylko w jakim miejscu to proponuje Pan Radnyż ł ę  
zapisa ?ć

Radny Czes aw Nowak - cz onek Komisjił ł
Z za cznika nr 4 z uchwa y z 2004 roku, z listy zada  rezerwowych przepisa  to zadanie dołą ł ń ć  
WPI obecnie proponowanego.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Przyznam Panie Radny, e sprawa tego mola, to jest chyba wypadek przy pracy, dlatego, eż ż  
ono jest przygotowywane i powinno si  znale  w li cie zada  rezerwowych. ę źć ś ń

Radny Czes aw Nowak - cz onek Komisjił ł
Ale go tu nie ma.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Takich przypadków jest wi cej prawdopodobnie.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
W jakim to nale a oby umie ci  programie?ż ł ś ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
W  programie  13.  „Gda sk  Morze  Turystycznych  Atrakcji” i  tam  s  zadania  na  Marinień ą  
Gda skiej,  przystanie  wodne  Przegalina,  Sobieszewo,  wibno,  zaplecze  do  szkoleniań Ś  

eglarsko i tu powinno by , ja bym to zadanie nazwa  „Przysta  morska - Zaspa.ż ć ł ń

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Teraz jest pytanie,. Czy to jest niedopatrzenie i to zadanie teraz si  znajdzie,ę ń ę  
czy przyjmujemy jako poprawk ?ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
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My to dopiszemy, poniewa  to jest w opracowaniu. Bo te dokumentacje s  opracowywane iż ą  
ona si  tu znajdzie, eby potem docelowo by o wiadomo, e ona by a realizowana i Pa stwuę ż ł ż ł ń  
zostanie przedstawiona jako dokumentacja.
Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czyli to wprowadzimy jako autopoprawk .ę

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Prosz  Pa stwa. Proponuj  nast puj c  poprawk :ę ń ę ę ą ą ę

W za czniku nr 3 do uchwa y proponuj  wprowadzi  nast puj ce zmiany:łą ł ę ć ę ą

Lp. 93 Program operacyjny nr 16 –  Inwestuj w Gda sku, z zadania pt. poprawa warunkówń  
funkcjonowania i obs ugi w obiektach Urz du Miasta  Gda ska  ł ę ń zdj  kwot  w wysoko ciąć ę ś  
200.000  z otych w roku 2006 i dopisa  nowe zadanie do programu operacyjnego 14 – Gda skł ć ń  
Szerokiej Drogi Lp.92,  i nazwa  zadanie pt. „Modernizacja ul.  Ziemowita w roku 2006 –ć  
kwota 200.000 z otych”.ł

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Czy wystarczy 200 tysi cy z otych?ę ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Tak. To jest bardzo krótka ulica.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Przy ca ym szacunku Pani Radna, ma Pani potwierdzone wyliczenia?ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Wst pne wyliczenia na moj  interpelacj  jakie  dwa, czy trzy lata temu da  mi ZDiZ.ę ą ę ś ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Je eli  ta  ulica  ma  wykonan  dokumentacj ,  nie  ma  problemu.  Natomiast,  je li  nie  maż ą ę ś  
wykonanej dokumentacji, nie widz   mo liwo ci wprowadzenia jej na rok 2006, z przyczynę ż ś  
pryncypialnych.
Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
To niech b dzie na rok 2007.ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pani Radna ja proponuj  nie wykre la  zadania, z którego mia yby by  te pieni dze na ulicę ś ć ł ć ą ę 
Ziemowita, poniewa  nie mamy takiego obowi zku, eby wykre la  zadania.ż ą ż ś ć

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Oczywi cie, e tak. My mamy podawa  tylko wnioski do realizacjiś ż ć

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Ja proponuj  tylko zdj cie rodków, natomiast nie wykre lam zadania.ę ę ś ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Panie Przewodnicz cy. Niestety tak. Przy zmianach proponowanych w za czniku nr 3 trzebaą łą  
wskaza  ród a finansowania danego zadania.ć ź ł

Radna Barbara Meyer – cz onek Komisjił
Czyli, chc  remonty w budynkach Urz du Miejskiego obni y  o 200 tysi cy z otych i te 200ę ę ż ć ę ł  
przeznaczy  na remont ul. Ziemowita.ć
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Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Tak. To jest prawid owa procedura, bo wskazuje na ród o finansowania.ł ź ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Nie chcia bym, eby my ten plan poszatkowali i w ko cu wnioski, któreę ń ł ż ś ń  
b d  wnioskami, czy poprawkami ca ej Komisji w ogóle nie przejd .ę ą ł ą

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Bo my mamy prawo.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie  Przewodnicz cy.  My  jeste my  tak  delikatni,  jak  by my  byli  wykonawcami  a  nieą ś ś  
politykami, którzy narzucaj  pewien rytm finansów i w ogóle to, co si  dzieje w mie cie. Myą ę ś  
ustalamy  polityk ,  i  prosz  to przyj  do wiadomo ci  wreszcie,  a  nie  my  si  po prostuę ę ąć ś ę  
czaimy, a mo e si  Prezydent nie zgodzi, a mo e to nie wypada? Nam wypada wszystko.ż ę ż  
Je eli to na sesji nie przejdzie, to nie przejdzie.ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ale mi chodzi o to, eby to przesz o a nie eby to by a gra, czy przejdzie, czy nie przejdzie.ż ł ż ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Dobrze.  To  Pan  b dzie  lobbowa  i  to  przejdzie,  a  je eli  Pan  jest  przeciw  ju  jakoę ł ż ż  
Przewodnicz cy Komisji, to nie przejdzie.ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Nie  wiem,  czy  samo lobbowanie wystarczy,  a  jednak chcia bym,  eby ta  poprawka by ał ż ł  
maksymalnie dobra.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Wed ug mojej znajomo ci a jestem finansist , Pani Radnej poprawka jest dobra, bo wskaza ał ś ą ł  

ród o a je eli Pan Prezydent znajdzie inne ród o, to jest zupe nie inna sprawa.ź ł ż ź ł ł
Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Moje pytanie jest takie.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  wnioski, poprawki Panie Radny.ę

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Najpierw pytanie, bo wniosek mamy ustalony. Ju  go zg asza em.ż ł ł

Panie Dyrektorze. Gdzie jest lista rezerwowa zada ?ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Nie ma listy rezerwowej zada .ń

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
No w a nie. Nast pi a zmiana metodologii?ł ś ą ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Od marca.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
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Tak. To si  wszystko zgadza, to wiem. I w zwi zku z tym mój wniosek brzmi. Na tej li cieę ą ś  
by y zadania rezerwowe, na które jest wykonywana lub zosta a wykonana dokumentacja, wi cł ł ę  
na te zadania, na które ta dokumentacja zosta a zrobiona lub jest w trakcie te zadania powinnył  
bezwzgl dnie by  wprowadzone do WPI na rok 2006.ę ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dobrze. Przyjmuj  ten wniosek.ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Panie Przewodnicz cy. Czy ja mog  uprzejmie prosi  o wpisanie mojego sprzeciwu wobecą ę ć  
takiego postawienia sprawy.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec tego wniosku?

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Tak.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
To b dzie w protokole.ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Dlatego, e zadania nie przygotowane dokumentacyjnie i nie zako czone dokumentacyjnie nież ń  
maj  prawa by  umieszczone w za czniku nr 3. ą ć łą

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
A gdzie jest zadanie np. przed u enie mola na Zaspie, czy budowa ul. Wajdeloty?ł ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy Pan Radny koryguje swój wniosek?

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Nie koryguj . On jest jasno brzmi cy. ę ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Przyjmuje wniosek Pana Radnego, tylko zwracam uwag .ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Zapisa em ten wniosek. Poddam go pod g osowanie.ł ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Panie Przewodnicz cy. W ko cu nam chodzi o to, co zak ada  Pan Dyrektor i Pan Prezydent oą ń ł ł  
wieloletnie  spójne  inwestowanie.  Je eli  zmienia  si  w  trakcie  metodologi ,  gdzie  z  listyż ę ę  
rezerwowej przygotowywane zadania, nagle znik y i w ogóle ich nie ma, to to przeczy  tejł  
zasadzie.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Przepraszam, e jeszcze raz powtórz , to co mówi em wcze niej. Zadania adne nie znik y.ż ę ł ś ż ł  
Zadania,  o których Pan Radny mówi , zadania rezerwowe znajdowa y si  w bazie WPI, boł ł ę  
ka de zadanie zg oszone, bez wzgl du na to, czy ono jest tu, czy tu, czy w li cie rezerwowej,ż ł ę ś  
znajdowa o si  w puli WPI, mia o swój numer i ma swój numer i ta pula nadal istnieje.ł ę ł
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Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
I ten numer mo e by  za 20 lat.ż ć

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ale Panie Dyrektorze. Ja chc  zwróci  uwag  na jeden fakt. Zadania rezerwowe znalaz y się ć ę ł ę 
z zasad , e je li które  z zada  wypadnie, to zgodnie z kolejno ci  to zadanie rezerwowe aą ż ś ś ń ś ą  
nie jakie  nowe wchodzi do WPI, i aby to zobaczy , czy  tak jest, to potrzebowa em tychś ć ł  
danych mi dzy innymi, ale równie  dzisiaj, poniewa  nie ma tej listy rezerwowej nie wiemy,ę ż ż  
czy te zadania rezerwowe b d  kontynuowane. ę ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Nie by y wprowadzane adne zadania o ile si  orientuj  i  zadania z  listy  rezerwowej nieł ż ę ę  
mia y zasady przetargowej do WPI.ł

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ale powsta y nowe zadania.ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
To jest jeden jedyny wyj tek i to jest stadion.ą

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Ale tym samym zosta a z amana zasada.ł ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Zaraz podam poprawk . Chcia am powiedzie  Panu Dyrektorowi. Panie Dyrektorze, trochę ł ć ę 
na bud ecie si  znam i to nie jest Pana wina na pewno, ale, je eli w tamtej uchwale, by aż ę ż ł  
uchwalona lista zada  rezerwowych, teraz w tej uchwale nie jest zapisane, e listy zadań ż ń 
rezerwowych  si  nie  b dzie  realizowa ,  nie  dokonuje  si  zmiany  w tym  zakresie  tamteję ę ć ę  
uchwa y , to ona obowi zuje formalnie i prawnie. Ka dy prawnik by Panu powiedzia , e to,ł ą ż ł ż  
co nie zosta o uchylone w tej uchwale, chyba, e ca  poprzedni  uchwa  si  uchyla.ł ż łą ą łę ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
By a uchwa a zmieniaj ca procedur  WPI.ł ł ą ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Je eli  w  tej  uchwale  zmieniaj cej  procedur  nie  by o  uchylenia  tego  za cznika  listyż ą ę ł łą  
rezerwowej, to ona istnieje.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
By o zapisane.ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Jak by o, to dobrze.ł

Panie Przewodnicz cy. ą
Zg aszam  poprawk  do projektu  uchwa y,  która  brzmi:ł ę ł  W  za czniku  nr  3  do  uchwa yłą ł  
wprowadza si  nast puj ce zmiany:ę ę ą

Lp.  32.  Program  operacyjny  9  -  Gda sk  Zielone  Miasto  –  do  zada  pt.  Rewaloryzacjań ń  
zabytków  sztuki  ogrodowej  -  parki  miejskie,  proponuj  dopisanie  nowego  zadania  pt.ę  
„Rewaloryzacja  Parku  im.  Jana  Paw a  II  na  Gda skiej  Zaspie  –  opracowanie  projektu  ił ń  
dokumentacji” –  600.000 z otych – 2006 rok -  finansowanie z puli opracowania projektów ił  
dokumentacji i nazwanie tego kompleksu „Przyrodniczy Pomnik Historii”. 
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Uzasadniam swoj  poprawk . Rozmawia am z ZDiZ w tej sprawie. ZDiZ co roku prawie eą ę ł ż  
wnosi o modernizacj  tego kompleksu, bo od chwili jego utworzenia tam nic nie by o robione,ę ł  
wi c  jest  to  zbie ne  z  zadaniami.  Tak  jak  powiedzia am  na  przysz y  rok  wnosz  oę ż ł ł ę  
zabezpieczenie kwoty 600 tysi cy z otych na opracowanie projektu i dokumentacji. Poniewaę ł ż 
do  ZDiZ  by y  ju  sk adane  ró ne  projekty,  wi c  trzeba  zabezpieczy  pieni dze,  ebył ż ł ż ę ć ą ż  
dokona  wyboru  tego projektu i  eby  to móc zacz .  Proponuj ,  eby  by  w zgodzie  zć ż ąć ę ż ć  
zasadami  bud etowania zdj , poniewa  nie dowiedzieli my si , co to jest  to wniesienież ąć ż ś ę  
wk adów, lub obj cie  udzia ów, tutaj  Pan Kami ski  Radny nie dowiedzia  si .  Tutaj  jestł ę ł ń ł ę  
przewidzianych             siedem milionów na 2007 rok, wi c zdj  z tego na dokumentacj  600ę ąć ę  
tysi cy z otych – na 2006 rok, których na dokumentacj  chyba wystarczy.ę ł ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Wyja niam  od  razu  tu  Pani  Radnej  jest  osobna  kwota  na  opracowania  studialne,ś  
dokumentacje, nie ma konieczno ci zdejmowania rodków z innych zada .ś ś ń

Je eli  si  to  znajdzie  w  za czniku  nr  4,  to  my  z  tej  kwoty  na  opracowania  studialneż ę łą  
realizujemy dokumentacje.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Czyli dopisujemy do tej poprawki, e rodki na opracowanie dokumentacji w ramach zadaniaż ś  
opracowania studialne i dokumentacje.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Wystarczy wprowadzenie tego zadania do za cznika nr 4, to jest polecenie do wykonania.łą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Poprawk  Pani Radnej zapisa em i przyjmuj .ę ł ę

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Nie  chcia bym  si  wykazywa  chytro ci ,  ale  uwa am,  e  zg oszone  poprawki  b dł ę ć ś ą ż ż ł ę ą 
g osowane  razem, przy uzyskaniu pozytywnej opinii.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Tak. B d  poddawa  pod g osowanie pozytywne zaopiniowanie projektu uchwa y z Pa stwaę ę ł ł ł ń  
poprawkami i wnioskami.

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Dzi kuj  bardzo.ę ę

W zwi zku z tym, e nie ma koordynatora, bo tak naprawd  to on móg by nam powiedzie ,ą ż ę ł ć  
co z t  ul. Smole sk  na Oruni, czy Pan mo e w tym momencie poczu  si , no tym szefem wą ń ą ż ć ę  
ko cu  jak  by  nie  by o ca o ci,  i  powiedzie  mi  jak to b dzie  w  ramach  przygotowaniań ł ł ś ć ę  
oczywi cie pod inwestycje, czy te  utrzymanie tej drogi, bo ja rozumiem, e je eli rodkówś ż ż ż ś  
wcze niej nie przeznaczy si  na okre lone badania to, to si  nigdy nie znajdzie w programie?ś ę ś ę  
Ja  mówi  to  z  pe n  premedytacj ,  jestem  odmiennego  zdania  ni  Kolegaę ł ą ą ż  
Wiceprzewodnicz cy zadowolony z WPI, poniewa  znalaz em w bud ecie spe nienie jegoą ż ł ż ł  
pragnie  i  marze  poza  Komisj  i  mo e czu  komfort, e  tak powiem np. w przypadkuń ń ą ż ć ż  
Beethovena, czy  te  innych, które znalaz y  si  w zapisach bud etowych, natomiast ja nież ł ę ż  
mam takiej mo liwo ci, nie mam takiego czaru jak Kolega Wiceprzewodnicz cy i muszż ś ą ę 
korzysta  z  tego,  co  dane  mi  jest  na  tej  Komisji.  Wobec  tego  Panie  Dyrektorze  proszć ę 
powiedzie , co zrobi , eby t  Smole sk  nie za trzy lata realizowa  a w przysz ym roku.ć ć ż ę ń ą ć ł
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Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Je li to b dzie jako poprawka zg oszona przez Pana Radnego i przyj ta przez Komisj , jakoś ę ł ę ę  
wniosek. Proponuj  wpisa  do za cznika nr 4, Program operacyjny 14. Gda sk Szerokieję ć łą ń  
Drogi, program inwestycyjny „Przebudowa i budowa dróg” – dopisa  nowy tytu  projektu pt.ć ł  
„Budowa ul. Smole skiej”.ń

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Ul. Smole ska jest g ówn  drog  do obiektów szkolnych. Poprawka ta jest zasadna.ń ł ą ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Przyjmuj  i zapisuj  t  zmian  jako poprawk  Pana Radnego Polaszewskiego.ę ę ę ę ę

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Co jest ze skrzy owaniem ul. Bulo ska – Rakoczego”?ż ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Tam b dzie  robiona sygnalizacja  wietlna.  Sygnalizacje  wietlne,  to jest  program, pakiet,ę ś ś  
który co roku ma swoje finansowanie, poniewa  sygnalizacje wietlne s  ci le regulowaneż ś ą ś ś  
przez ZDiZ.

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
W bie cym roku zostanie og oszony przetarg na opracowanie dokumentacji projektowychżą ł  
budowy ni ej wymienionych sygnalizacji przy ulicach:ż

• Trakt w. Wojciecha,Ś
• Rakoczego, przej cie przy ul. Warne skiej,ś ń
• Trakt w. Wojciecha – przej cie przez ....Ś ś
• Beethovena, Powsta ców Warszawskichń
• Traugutta, Sobieskiego
• Siennickiej.

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Sygnalizacja przy ul. Bulo skiej, Rakoczego mia a by  realizowana w tym roku.ń ł ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
To zadanie by o w poprzednim WPI na li cie zada  rezerwowych, potem to zadanie znik o ił ś ń ł  
ja go tutaj nie widz , a zatem gdzie ono jest?ę

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
To zadanie jest  w ramach programu zamiennego inwestycyjnego jest  wskazane w ramach 
poprawy bezpiecze stwa i warunków ruchu drogowego, w pozycji 4 i jest to zakwalifikowaneń  
jako potrzeba.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Zatem to zadanie najszybciej b dzie realizowane w 2010 roku.ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
W za czniku nr 4 s  cztery zadania: przebudowa Podwale Przedmiejskie – Okopowa wraz złą ą  
modernizacj  wiaduktu,  to  jest  uznawane  jako  podstawa.  Modernizacja  odcinka  ulicyą  
Zamiejskiej, budowa prawo-skr tu i remont dylatacji na wiadukcie nad torami PKP w ci guę ą  
ulicy Armii Krajowej i przebudowa skrzy owania Al. Grunwaldzkiej z wydzieleniem zatokiż  
do skr tu w lewo w ul. Braci Lewoniewskich. To jest przygotowane przez Dyrektora ZDiZę  
jako zadania priorytetowe – do przygotowania dokumentacji.
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wobec tego proponuj  nast puj c  poprawk , któr  zg osi  Wiceprzewodnicz cy Piotr Dzikę ę ą ą ę ą ł ł ą  
W za czniku nr 4 do uchwa y wprowadzi  nast puj ce  zmiany: Program operacyjny 14.łą ł ć ę ą  
Gda sk  Szerokiej  Drogi,  program  inwestycyjny  „Program  poprawy  bezpiecze stwa  iń ń  
warunków  ruchu  drogowego”  dopisuje  si  zadanie  pt.  „Przebudowa  skrzy owania  ul.ę ż  
Bulo ska – Rakoczego”.ń

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Na marginesie. Chcia em zwróci  Pa stwa uwag , e  ta ca a biurokracja, która si  w tejł ć ń ę ż ł ę  
chwili wydaje,  e  pojawia si  w tym wszystkim, ona wynika z  bardzo prostej  rzeczy.  Wż ę  
momencie, jak my piszemy projekt Europejski i uzasadniamy jego znaczenie dla  miasta, to ja 
musze wskaza  na dokumenty, które s  uchwalone i gdzie to jest osadzone, i to jest podstawać ą  
do tego, eby projekt by  uzasadniony dokumentacyjnie, dlatego ja tworz  te dokumenty po to,ż ł ę  

eby w nast pnym okresie by a ta podstawa.ż ę ł

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
Czy Pan Prezydent wycofa  si  z finansowania koncepcji budowy tunelu pod wzgórzami?ł ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Podj to decyzj ,  e  nale y  przeprowadzi  dalsze  badanie,  eby  wyja ni  jednoznacznieę ę ż ż ć ż ś ć  
mo liwo ci lokalizacyjne.ż ś

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
W zwi zku z powy szym mój wniosek jest, aby wykre li  to zadanie, tych wydatków z WPI,ą ż ś ć  
dlatego, e tam zrobiono ju  badania, stwierdzono jednoznacznie, e ten teren jest terenemż ż ż  
wodono nym i  tam nie  mo e by  tego tunelu  a  dlaczego mamy  finansowa  Sopotowi teś ż ć ć  
badania?

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Te  jestem za wykre leniem tego zadania.ż ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ale chyba nie ma tego zadania w WPI?

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Jest jako zadanie, poniewa . jest podpisane porozumienie z Sopotem i Sopot ju  swoj  czeż ż ą ść 
wp aci  Gda skowi i zosta y sfinansowane te badania.ł ł ń ł

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
Ale po co robi  dalsze badania, jak ju  wiadomo, e tam nie mo e by  tunelu?ć ż ż ż ć

Pani Izabela Ku  – przedstawiciel Wydzia u Programów Rozwojowychś ł
Porozumienie  mówi  o  tym  w  jakich  kwotach  partycypuj  obie  gminy.  Gmina  Sopotą  
wywi za a  si  ze  swojego  zadania  a  gmina  Gda sk  ma  ponosi  nak ady  w  latachą ł ę ń ć ł  
pó niejszych i  to s  w a nie te  nak ady,  o których prawdopodobnie Pan Radny mówi,  wź ą ł ś ł  
zwi zku z tym nale a oby zerwa  porozumienie.ą ż ł ć

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
Podtrzymuj  swój wniosek, eby wykre li  zadanie pt.  ę ż ś ć Badania zwi zane z budow  tuneluą ą  
pod wzgórzami w ramach trasy Nowej Spacerowej na odcinku Grunwaldzka –  Obwodnica 
Trójmiejska a rodki finansowe w ca o ci przeznaczy  si  na Drog  Zielon .ś ł ś ć ę ę ą
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Radna Barbara Meyer- cz onek Komisji ł
Wydaje  mi  si ,  e  te  pieni dze  musz  zosta ,  poniewa  trzeba  szuka  alternatywnegoę ż ą ą ć ż ć  
rozwi zania. Je eli rzeczywi cie nie da rady przeprowadzi  tego tunelu pod wzgórzami, toą ż ś ć  
trzeba  szuka  innej  trasy.  Trzeba  zobaczy  czy  nie  nale y  poprowadzi  drugiej  nitkić ć ż ć  
Spacerowej, która jest niezb dna, je eli chcemy budowa  t  hal .  ę ż ć ą ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Je eli nie przeprowadzimy bada , to nie b dziemy w stanie tego okre li .ż ń ę ś ć

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisji ł
Dlatego, ja bym tych rodków nie zdejmowa a.ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Panie Radny, cz onkowie Komisji prosz , eby Pan zweryfikowa  ten wniosek.ł ą ż ł

Radny Wies aw Kami ski- cz onek Komisjił ń ł
Podtrzymuj  swój wniosek, bo moim zdaniem s  to wyrzucone pieni dze.ę ą ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Przyjmuj  Pana  Radnego wniosek,  który  b dzie  brzmia :  wę ę ł ykre li  zadanie  pt.  ś ć Badania 
zwi zane z budow  tunelu pod wzgórzami w ramach trasy Nowej Spacerowej na odcinkuą ą  
Grunwaldzka – Obwodnica Trójmiejska a rodki finansowe w ca o ci przeznaczy  na Drogś ł ś ć ę 
Zielon .ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Mam pytanie, zwi zane z tym wnioskiem. Zawsze mi si  mówi, e nie wolno inwestowa  wą ę ż ć  
obce  nieruchomo ci,  nawet  w  s u bie  zdrowia,  je eli  to  jest  na  terenie  np.  Spó dzielniś ł ż ż ł  
Mieszkaniowej, nie mo na adnej windy dla niepe nosprawnych zainstalowa . Czy my, jakoż ż ł ć  
gmina mo emy ponosi  takie nak ady?ż ć ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
O jak  inwestycj  Pani Radnej chodzi?ą ę

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
O te badania, o których mówi  Pan Radny Kami ski. Je eli to s  badania na terenie gruntuł ń ż ą  
gminy Sopot. Czy mo emy inwestowa  w obc  nieruchomo ?ż ć ą ść

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Jest  pewien  k opot  interpretacyjny,  prawny.  Dlaczego?  Dlatego,  e  to,  co  Pani  Radnał ż  
powiedzia a.  Nie  wolno  uogólnia  poj cia  s u by  zdrowia,  bo  nas  interesuje  w asnoł ć ę ł ż ł ść 
budynku, w którym zak ad s u by zdrowia.ł ł ż

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
A tu jest w asno  gruntu.ł ść

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Natomiast, je eli dwie gminy podpisuj  porozumienie, co do wspólnej realizacji inwestycji, toż ą  
okre laj  w jakim stopniu i gdzie inwestuj  te rodki.ś ą ą ś

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Prosz  poda  podstaw  prawn , Dziennik Ustaw?ę ć ę ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
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To jest ustawa o samorz dzie gminnym i ustawa o finansach publicznych, gdzie dwie gminyą  
mog  podpisa  porozumienie co do wspólnego finansowania.ą ć

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nast pna sprawa, bo z tym b dzie si  wi za  wniosek, albo nie. Pan na sesji, jak my myę ę ę ą ł ś  
uchwalali  WPI, mam wyci g z protoko u sesji,  jak ja mówi am o zadaniach nie uj tych ią ł ł ę  
dotyczy o to o wietlenia parku przy ul. Leszczy skich, zapis Pana g osu jest takie, e b dzieł ś ń ł ż ę  
to uj te w puli o wietlenia ulic. ę ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
To nie zosta o zrealizowane?ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nie zosta o zrealizowane, i wiem, e nie ma zamiaru jak na razie tego zrealizowania, bo niktł ż  
tego nie przedstawi  Panu Nietupskiemu, czyli wasz wydzia  nie przedstawi  tego zadania wł ł ł  
ogóle. 

Ja nie mówi  o drugim zadaniu, o którym Pan powiedzia , chodzi o sygnalizacj  wietln  naę ł ę ś ą  
skrzy owaniu ul. Leszczy skich i Chrobrego. Tu Pani Ku  nie przeczyta a stanu realizacji,ż ń ś ł  
mam  informacj  nieformaln ,  e  to  b dzie  realizowane,  ale  na  te  obydwa  zadania  by oę ą ż ę ł  
powiedziane na sesji, e to zostanie uj te w bud ecie 2005 roku. Czy Pan ma na ten tematż ę ż  
wiadomo , bo je eli nie, to o wietlenie tej g ównej alei parku b d  wnioskowa a.ść ż ś ł ę ę ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
B d  musia  po  prostu  do  Pana  Prezydenta  zg osi  wniosek  o  zdyscyplinowanie  Panaę ę ł ł ć  
Dyrektora  Nietupskiego  i  nie  wywi zywanie  si  z  na o onych  na  niego  obowi zków,ą ę ł ż ą  
poniewa  on jako dysponent rodków na drogi powinien t  spraw  za atwi , nie powinien wż ś ą ę ł ć  
ogóle Pani w ten sposób odpowiada .ć

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nie prosz  o dyscyplinowanie, tylko to jest  o wietlenie alei  g ównej w parku,  to nie jestę ś ł  
o wietlenie ulic.ś

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Rozumiem Pani Radna, ale Pan Dyrektor Nietupski odpowiada za eksploatacj  i zarz dzanieę ą  
drogami. 

Je eli taka sytuacja ma miejsce, to zgodnie z naszym regulaminem organizacyjnym jest wż  
pe ni za to odpowiedzialny, ja musz  oczywi cie najpierw zapyta , dlaczego tak si  sta o,ł ę ś ć ę ł  
wyja nimy t  spraw .ś ę ę

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Wiem, e Pan Nietupski robi, co mo e, ale tutaj nie mia  przyzwolenia, nie ma pieni dzy.ż ż ł ę

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Pani radna, eby by a jasno . My nie dajemy przyzwolenia. Pan Dyrektor Nietupski jestż ł ść  
ustawowym zarz dc  dróg.ą ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nieprawda.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Taka jest prawda, i t umaczenie, e nie by o przyzwolenia jest niew a ciwa..ł ż ł ł ś
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Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nie przedstawiono tego zadania do wprowadzenia i poza tym nie ma pieni dzy. Taka by aę ł  
konkretna informacja.

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor Wydzia u Programów Rozwojowychń ł
Czyli,  je eli  ja  Panu  Dyrektorowi  Nietupskiemu  nie  powiem,  e  wali  si  mostż ż ę  
Lewoniewskich, to Pan Dyrektor nie wprowadzi tego zadania do realizacji?

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Panie Dyrektorze, to po owa urz dników by musia a siedzie . Pan Nietupski wywi zuje sił ę ł ć ą ę 
ze swoich zada , ja nie mam adnych uwag, ale tutaj on po prostu nie decyduje ostatecznie i oń ż  
tym Pan Dyrektor Rudzi ski dobrze wie i prosz  w ten sposób sprawy nie stawia , e trzebań ę ć ż  
go zamkn , bo to s  po prostu kpiny, ja tego nie powiedzia am i niech pan Radny Kami skiąć ą ł ń  
nie  dopowiada a  Pan Dyrektor niech tego nie  przyjmuje,  bo ja  mog  te  powiedzie ,  coę ż ć  
Wydzia  Programów Rozwojowych schrzani  za  przeproszeniem i  nale a oby prokuratorał ł ż ł  
wprowadzi .ć

Wracaj c jeszcze do zarz dzania drogami. Komisja nasza wystosowa a do Pana Prezydentaą ą ł  
wniosek ze zdj ciem, jak wygl daj  kraw niki przy ul. Jana Paw a II, co kawa ek odpadaę ą ą ęż ł ł  
kraw nik i samochody si  zatrzymuj  i kierowcy te kawa ki kraw ników odrzucaj  naęż ę ą ł ęż ą  
bok. Nie ma na ten wniosek odpowiedzi.
Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa wracamy do formu owania ę ń ł poprawek do przedstawionego nam WPI.

Poprawka Pana Radnego Kami skiegoń  dotyczy a poz. 68 Program operacyjny 14 – Gda skł ń  
Szerokiej Drogi zadanie pt. „Badania zwi zane z budow  tunelu pod wzgórzami w ramachą ą  
trasy Nowej Spacerowej na odcinku Grunwaldzka – Obwodnica Trójmiejska. 

Tu  s  rozpisane  rodki  na  lata.  Czy  pan  Radny  proponuje  zdj  wszystkie  rodki  ią ś ąć ś  
przeznaczy  je  w ca o ci  na Drog  Zielon ?ć ł ś ę ą

Radny Wies aw Kami ski – cz onek Komisjił ń ł
Tak. Wykre lenie w ca o ci tej pozycji a rodki finansowe w ca o ci przeznaczy  na Drogś ł ś ś ł ś ć ę 
Zielon .ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Przyjmuj   poprawk  Pana Radnego. Zamykam dyskusj . Przechodzimy do g osowania.ę ę ę ł

Ustalenia:

Opinia Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Zaproponuj  poprawki, które zapisa em i które b d  uj te w naszeję ń ę ł ę ą ę  
opinii do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2006-2010:

Poprawka nr 1.  Przypomn , e moja poprawka odno nie stadionu Lechii dotyczy,  ebyę ż ś ż  
utrzyma  wielofunkcyjno  tego stadionu. ć ść Wobec tego proponuj :ę

W za czniku nr 3 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą
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Lp.  14 Program operacyjny:  6.  Sportowy  Gda sk,  nazwa  zadania  Modernizacja  Stadionuń  
Pi karskiego  „Lechia”  ul.  Traugutta  otrzymuje  nowe  brzmienie:  ł „Modernizacja  Stadionu 
Miejskiego „Lechia” ul. Traugutta”, 

W za czniku nr 4 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą

Program  operacyjny  6  -  Sportowy  Gda sk,  program  inwestycyjny  „Rozbudowa  Stadionuń  
Pi karskiego „Lechia” na Traugutta –  ł dodaje si  nowy tytu  projektu „ę ł  Modernizacja bie niż   
tartanowej i trybun”.

Poprawka  ta  b dzie  wymaga a  wielu  zmian  w  poszczególnych  tabelach,  ju  to  dzisiaję ł ż  
przytacza em i przy formu owaniu opinii Komisji zmiany te nanios . ł ł ę

Poprawki zg oszone przez cz onków Komisji b d  brzmia y:ł ł ę ą ł

Poprawka Nr 2, zg oszona przez Pani  Radn  Barbar  Meyer:ł ą ą ę

W za czniku nr 3 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą

Lp. 93 Program operacyjny nr 16 –  Inwestuj w Gda sku, z zadania pt. poprawa warunkówń  
funkcjonowania i  obs ugi w obiektach UMG –  ł zdejmuje  si  kwot  w wysoko ci 200.000ę ę ś  
z otych w roku 2006 i dopisuje si  nowe zadanie do programu operacyjnego 14 –  Gda skł ę ń  
Szerokiej  Drogi  Lp.92,   pt.  „Modernizacja  ul.  Ziemowita  w  roku 2006 –  kwota  200.000 
z otych”.ł

Poprawka Nr 3, zg oszona przez Pani  Radn  Zofi  Goszł ą ą ę

W za czniku nr 3 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą

Lp.  32.  Program  operacyjny  9  -  Gda sk  Zielone  Miasto  –  do  zada  pt.  Rewaloryzacjań ń  
zabytków sztuki ogrodowej - parki  miejskie dopisuje si  nowe zadanie pt.  ę  „Rewaloryzacja   
Parku im. Jana Paw a II –  opracowanie projektu i dokumentacji” – 600.000 z otych – 2006ł ł  
rok -  finansowanie z puli opracowania projektów i dokumentacji i nazwanie tego kompleksu  
„Przyrodniczy Pomnik Historii”.

Poprawka nr 4, zg oszona przez Pana Radnego Wies awa Kami skiegoł ł ń

W za czniku nr 3 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą

Lp. 68 Program operacyjny 14 – Gda sk Szerokiej Drogiń , wykre la si  zadanie pt. „Badaniaś ę  
zwi zane z budow  tunelu pod wzgórzami w ramach trasy Nowej Spacerowej na odcinkuą ą  
Grunwaldzka –  Obwodnica  Trójmiejska  a  rodki finansowe w ca o ci  przeznacza  si  naś ł ś ę  
Drog  Zielon .ę ą

Poprawka nr 5, zg oszona przez Pana Radnego Czes awa Nowakał ł

W za czniku nr 4 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą
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Program operacyjny: Gda sk Morze Turystycznych Atrakcji, Program inwestycyjny: Programń  
aktywizacji  turystycznej dróg wodnych Gda ska  ń –  dopisuje si  projekt nr 4 pt. „ę  Przystań   
morska - Zaspa”.

Poprawka nr 6, zg oszona przez Pana Radnego Marka Polaszewskiegoł

W za czniku nr 4 do uchwa y wprowadza si  nast puj ce zmiany:łą ł ę ę ą

Program  operacyjny  14.  Gda sk  Szerokiej  Drogi,  program  inwestycyjny  „Przebudowa  iń  
budowa dróg” – dopisuje si  nowy tytu  projektu pt. „Budowa ul. Smole skiej”ę ł ń

Poprawka nr 7, zg oszona przez Wiceprzewodnicz cego Piotra Dzikał ą

W za czniku nr 4 do uchwa y wprowadzi  nast puj ce zmiany:łą ł ć ę ą

Program operacyjny 14. Gda sk Szerokiej Drogi, program inwestycyjny „ Program poprawyń  
bezpiecze stwa  i  warunków  ruchu  drogowego”  ń dopisuje  si  zadanie  pt.  „Przebudowaę  
skrzy owania ul. Bulo ska – Rakoczego”.ż ń

Wniosek, zg oszony przez Pana Radnego Wies awa Kami skiego.ł ł ń

Komisja  wnosi,  aby  zadania  z  listy  zada  rezerwowych,  zgodnie z  za cznikiem nr 4 doń łą  
uchwa y  XXX/966/04  Rady  Miasta  Gda ska  z  dnia  09  listopada  2004 roku  w  sprawieł ń  
uchwalenia  Planu Inwestycyjnego Miasta  Gda ska na lata  2005-2009, na które wykonanoń  
dokumentacj  lub  dokumentacja  jest  w  trakcie  wykonywania  -  zosta y  wprowadzone  doę ł  
Wieloletniego Programu Inwestycyjnego w roku 2006.

Kto z Pa stwa Radnych jest za przyj ciem tych poprawek i wniosku?ń ę

G osowanie:ł
Komisja poprawki i wniosek przyj a jednog o nie – 7 g osami za.ęł ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Poprawki  i  wniosek  zosta y  przyj te  jednog o nie.ł ę ł ś  Kto  z  Pa stwa  Radnych  jest  zań  
pozytywnym  zaopiniowaniem  projektu  uchwa ył  RMG  w  sprawie  uchwalenia  Planu 
Inwestycyjnego  Miasta  Gda ska  na  lata  2006-2010,  zawartego  w  ń druku  nr  1637  z 
przyj tymi poprawkami i wnioskiem?ę

G osowanie:ł
Powy sze Komisja przyj a jednog o nie- 7 g osami za.ż ęł ł ś ł

Opinia Nr 72-16/398/93/2005 stanowi za cznik nr 9 do protoko u.łą ł

PUNKT - 2
Wolne  wnioski,  sprawy bie ce,  korespondencja.żą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.  Zg osili  si  do  mnie  dzier awcy  terenów  w  Miejskim  Ogrodzieę ń ł ę ż  
Zoologicznym i chcieliby Komisji przedstawi  swój problem. Oddaj  g os przedstawicielowić ę ł  
dzier awców  i  prosz  o  przedstawienie  problemu.  Korespondencj  od  Pa stważ ę ę ń  
otrzymali my.ś
Pismo dzier awców stanowi za cznik nr 10 do protoko u.ż łą ł

29



Pan Marek Szamborski
Reprezentuj  dzier awców  terenów  w  Miejskim  Ogrodzie  Zoologicznym.  Tereny  teę ż  
dzier awimy od 30 lat. Najpierw by y to umowy podpisywane z Ogrodem Zoologicznym naż ł  
rok, dwa, trzy. W 1992 roku zosta a podpisana umowa z miastem Gda sk na 9 lat. Po tejł ń  
umowie, w zwi zku z przekszta ceniami, Dyrektor ZOO, Pan Targowski dosta  zarz d trwa yą ł ł ą ł  
i od 2001 roku umowy podpisujemy z dyrekcj  ZOO, jako dzia aj cym z ramienia miasta. Teą ł ą  
umowy ko cz  si  w tym roku, w grudniu.ń ą ę

Napisali my pismo do Pa stwa Komisji z pro b  o poparcie nas w takiej oto sprawie. Teś ń ś ą  
pawilony do chwili obecnej, wybudowane przez nas, s  nasz  w asno ci , my jeste my tylkoą ą ł ś ą ś  
dzier awcami  terenu.  Poniewa  pad a  propozycja  na  zebraniu,  które  mia o  miejsce  wż ż ł ł  
Ogrodzie Zoologicznym, najpierw 30 lipca a potem powtórne 30 wrze nia, na którym obecnyś  
by  Pan  Dyrektor  Skuras,  przedstawiono nam  wersj  wykupu  naszych  pawilonów przezł ę  
miasto, czyli zwrot poniesionych nak adów. ł

W pierwszej wersji firma, która robi a wycen  naszych nieruchomo ci, uwa ali my, e teł ę ś ż ś ż  
wyceny by y zani one, zwrócili my si  do firmy osobi cie z informacj , dlaczego zosta o toł ż ś ę ś ą ł  
tak a nie inaczej obliczone. Po dwóch tygodniach, w dniu 30 wrze nia, na drugim posiedzeniuś  
w ZOO, na którym równie  by  Pan Dyrektor Skuras przedstawiono nam nowe wyceny. ż ł

W tej chwili szacunkowa warto  naszych pawilonów tj. 270 tysi cy z otych. Dotar y do nasść ę ł ł  
informacje,  e  miasto  chce  wykupi  nasze  pawilony  po  to,  eby  nam  od  nowa  jeż ć ż  
wydzier awi .ż ć

My chcemy Pa stwa prosi  o poparcie  w takiej sprawie. My nie chcemy tych pieni dzy,ń ć ę  
mówi  w  imieniu  wszystkich  dzier awców.  Kwota  270  tysi cy  b dzie  niepotrzebnieę ż ę ę  
wydatkowana,  przynajmniej  w  naszym  rozumieniu,  dlatego,  e  uwa amy,  e  pewnie  sż ż ż ą 
pilniejsze  wydatki.  Chcemy natomiast,  nigdy si  przed tym nie bronili my wydzier awię ś ż ć 
teren na okres nast pnych 15 lat i zgodnie, z tym, co by o powiedziane na posiedzeniu, mamyę ł  
zainwestowa  tam dodatkowe pieni dze. Dodatkowe pieni dze maj  by  przeznaczone nać ą ą ą ć  
modernizacj  naszych pawilonów. One mo e nie wygl daj  najtragiczniej, ale w zwi zku zę ż ą ą ą  
tym, e jeste my ju  w Unii, my sami 4 lata temu na pro b , najpierw bodaj e dyrektoraż ś ż ś ę ż  
Szczyta, zrobili my plany modernizacyjne naszych pawilonów. To mia o stan  na Zarz dzieś ł ąć ą  
Miasta, z przyczyn niezale nych od nas, nie stan o to na Zarz dzie. My jeste my ca y czasż ęł ą ś ł  
za tym, eby te pawilony zmodernizowa . ż ć

W pierwszej wersji rozmowy 30 lipca, Dyrektor ZOO mówi , ze przygotuje taki plan, swojł ą 
wizje modernizacji i my na to wyrazili my zgod .ś ę

Jeszcze raz prosz  Pa stwa o poparcie w naszej sprawie, eby miasto nie odkupywa o od nasę ń ż ł  
tych  pawilonów,  tylko  umo liwi o  nam  wydzier awienie  tego  terenu  na  okres  15  lat.ż ł ż  
Dlaczego? Dlatego, e kwota 270 tysi cy z otych jest kwot  do  du  a modernizacja, takż ę ł ą ść żą  
jak my wst pnie szacujemy i, po rozmowach z Dyrektorem ZOO, ka dy z pawilonów, jest nasę ż  
tam sze  osób i ka dy z pawilonów musia by zainwestowa  ok. 20-30 tysi cy z otych. Taść ż ł ć ę ł  
kwota,  to  wydatkowanie  powoduje,  e  my  chcieliby my  ten  okres  dzier awy  wyd u yż ś ż ł ż ć 
maksymalnie, poniewa  rednia naszego wieku - prowadz cych t  dzia alno  tj. ponad 50ż ś ą ą ł ść  
lat.  Najstarszy  dzier awca  ma 73 lata, ka dy z  nas jest  grubo powy ej  20 lat,  od  24, wż ż ż  
naszym przypadku to dotychczas 30 lat dzier awy. ż

Poniewa  wyczytali my w uchwa ach, które Rada Miasta uchwali a, w § 15ust. 2 Uchwa y nrż ś ł ł ł  
XXVIII/908/04 Rady Miasta Gda ska z dnia 30 wrze nia 2004 roku w sprawie okre leniań ś ś  
zasad nabycia, zbycia i obci ania nieruchomo ci gruntowych oraz ich wydzier awienia naąż ś ż  
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okres d u szy ni  3 lata. Wynika z niej, e Prezydent móg by podpisa  z nami umow  nał ż ż ż ł ć ę  
czas nieoznaczony, na czas okre lony nie d u szy ni  30 lat, ale w nast pnym § jest mowa oś ł ż ż ę  
tym,  e  grunty  zabudowane,  tak  jak  to  w  naszym  przypadku,  mog  by  przedmiotemż ą ć  
dzier awy zawartej na czas nieokre lony w drodze bezprzetargowej, wy cznie w przypadku,ż ś łą  
gdy  s  zabudowane  obiektami  wybudowanymi  za  pozwoleniem  na  budow  przez  ichą ę  
u ytkowników lub nast pców prawnych. ż ę

My te pawilony rzeczywi cie wybudowali my i chcieliby my eby cie Pa stwo nas poparli,ś ś ś ż ś ń  
eby my mogli dalej  dzier awi  ten teren, eby my dalej mogli robi  modernizacj  a  wż ś ż ć ż ś ć ę  

zamian za to za 15 lat oddajemy wszystko bez zwrotu nak adów. ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Otwieram dyskusj .ę ę ę

DYSKUSJA:

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Sk d Pa stwo wiedz , e miasto chce z powrotem te same pawilony Pa stwu wydzier awi ,ą ń ą ż ń ż ć  
je eli one wymagaj  modernizacji? Wobec tego, albo jest tutaj jakie  niedomówienie, alboż ą ś  
czego  nie  rozumiem,  bo  zrozumia am,  e  miasto  chce  wyp aci  odszkodowanie  wś ł ż ł ć  
wysoko ci  270 tysi cy  i  pó niej  Wam  odda ,  w jakim stanie? W  takim jak one s ,  czyś ę ź ć ą  
zmodernizowanym, bo wtedy to ju  w ogóle niczego nie rozumiem. Z czego to wynika, czyż  
ju  dostali cie Pa stwo jakie  wst pne pismo, czy s  to jakie  ustne ustalenia na jakiejż ś ń ś ę ą ś ś 
naradzie, na jakim  spotkaniu?ś

Pan Marek Szamborski
Tak. Mamy protokó  ze spotkania z dnia 30 lipca, mo emy Pa stwu dostarczy  ten protokó .ł ż ń ć ł  
W tym protokóle jest napisane, e otrzymali my operaty szacunkowe i jednym z punktów, toż ś  
przedstawienie  wst pnych za o e  dotycz cych dalszej  dzia alno ci  handlowej na terenieę ł ż ń ą ł ś  
ZOO w pawilonach,  które  b d  w asno ci  ZOO,  z  góry  ju  zak adano, e  to idzie  doę ą ł ś ą ż ł ż  
wykupu. Ka dy z obecnych pawilonów otrzyma  w zamkni tej kopercie operaty szacunkowe.ż ł ę  
Dyrektor ZOO poinformowa  równie , e opracowywana jest wst pna koncepcja warunkówł ż ż ę  
konkursu  dotycz ca  zmian  wizerunków  zewn trznych  pawilonów.  Zmiany  te  b dą ę ę ą 
prowadzone na koszt przysz ych dzier awców bez prawa do zwrotu nak adów poniesionychł ż ł  
przy modernizacji pawilonów. Po obustronnym zaakceptowaniu spraw zwi zanych z wyceną ą 
ka dego z pawilonów, ZOO wyrazi wol  przedstawienia ka demu z dzier awców koncepcjiż ę ż ż  
modernizacji pawilonów. Do tego mamy za o enia wst pne, mo emy Pa stwu skopiowa .ł ż ę ż ń ć

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ja z tego zrozumia am, nie tak, jak pan powiedzia . To jest gorsza sytuacja. Pan przedstawił ł ł 
sytuacj  i dla mnie ona by a dziwna, bo w uchwale tego nie ma, e oczywi cie zap ac , aleę ł ż ś ł ą  
miasto zrobi przetarg, czyli konkurs i po prostu wcale Wy Pa stwo nie musicie z powrotemń  
tych pawilonów dosta , to nie jest nigdzie napisane.ć

Wy nie macie adnej gwarancji, e wy mo ecie, bo to b d  ceny, z do wiadczenia to mówi ,ż ż ż ę ą ś ę  
b d  to ceny znacznie wy sze jak w tej chwili dzier awcy p ac  i kto pierwszy ten lepszy, boę ą ż ż ł ą  
tak si  przetarg odbywa, bo my to mamy w innych instytucjach i wiemy, e ka dy z ulicy,ę ż ż  
przepraszam za to s owo z ulicy, ja na przyk ad mog  przyst pi  do przetargu, wygrywamł ł ę ą ć  
pod warunkiem, e ja zaakceptuj  program modernizacji, który przedstawi mi ZOO, czyliż ę  
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w a ciwie wy po wyp acie tego 270 tysi cy tracicie po prostu prawo, zaczynacie od nowa, odł ś ł ę  
zera, tak jak ka dy inny oferent z ulicy.ż

Pan Marek Szamborski
Ju  mówi , poniewa  rzeczywi cie nast pi o tu pewne niedomówienie z mojej strony, bo nież ę ż ś ą ł  
doczyta em  Pa stwu  protoko u z  drugiej  strony.  Pe en  tekst  brzmi  nast puj co,  cyt.  „poł ń ł ł ę ą  
obustronnym zaakceptowaniu spraw zwi zanych z wycen  ka dego z pawilonów dyrektorą ą ż  
ZOO wyrazi wol  przedstawienia ka demu z dzier awców koncepcji modernizacji pawilonuę ż ż  
us ugowego. Po przyj ciu  warunków modernizacyjnych dyrekcja  ZOO podpisze  z  danymł ę  
dzier awc  porozumienie  b d ce  gwarancj  do podpisania  umowy dzier awy  od 1 majaż ą ę ą ą ż  
2006 na okres 5 lat.

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Tak,  ale  dzier awca  mo e  by  nowy.  Ja  mog  na  przyk ad by  tym  dzier awc ,  bo jaż ż ć ę ł ć ż ą  
wygram przetarg i ja si  staj  tym dzier awc , wi c nie ma dwa was adnej gwarancji, eę ę ż ą ę ż ż  
wy  b dziecie  dalej  tymi  dzier awcami,  bo najpierw  musicie  wygra  przetarg.  Ja  tak  toę ż ć  
rozumiem.

Pan Marek Szamborski
W naszym zrozumieniu Dyrektor ZOO mówi  do nas i z o y  nam tak  propozycj .ł ł ż ł ą ę

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Dyrektor Ogrodu ZOO a Dyrektor Skuras mówi  o przysz ych dzier awcach, którzy b dł ł ż ę ą 
wy onieni z konkursu, wi c nie musz  nimi by  dotychczasowi dzier awcy.ł ę ą ć ż

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Tutaj chcia abym wróci  do uchwa y Rady, bo akurat na Zak adach Opieki Zdrowotnej mamł ć ł ł  
to  do wiadczenie  jak  to  si  dzieje.  Je eli  nie  macie  Pa stwo  w  umowach  zapisanegoś ę ż ń  
pierwsze stwa  w  uchwale,  gdziekolwiek,  ze  macie  pierwsze stwo  w  nabyciu  tychń ń  
nieruchomo ci, to po prostu jeste cie takimi samymi nabywcami na takich samych prawachś ś  
jak na przyk ad ja, gdy stan  do przetargu, i tak to z tego wynika. To, e mówiono to jest jednoł ę ż  
a uchwa a mówi o przepisach przej ciowych, ale je eli jest s owo przetarg, to ju  nie mał ś ż ł ż  
tego, co by o. Je eli  nie  ma  na zasadzie  pierwokupu,  je eli  u ytkownicy,  dotychczasowił ż ż ż  
dzier awcy na przyk ad przez 20 lat dzier awili, inwestowali, to maj  prawo pierwokupu.ż ł ż ą  
Gdyby to by o, to wy wówczas jeste cie na prawie, a tak jak jest, to jeste cie na takim prawie,ł ś ś  
jak ka dy inny dzier awca.ż ż

Pan Marek Szamborski
My nie staramy  si  o prawo pierwokupu.  To miasto chce  nam zwróci  nak ady,  my  nieę ć ł  
chcemy tego kupowa .ć

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Dobrze, ale Pan powiedzia  takie zdanie, e gmina chce wam z powrotem wydzier awi , jał ż ż ć  
si  tego uczepi am a okazuje si ,  e  nie chce z  powrotem wam wydzier awi ,  tylko ktoę ł ę ż ż ć  
wygra przetarg. To trzeba zrozumie .ć

Pan Marek Szamborski
W naszym zrozumieniu wynika, e zapis tego protoko u by  kierowany prosto do nas, e toż ł ł ż  
nam Dyrektor ZOO zaproponowa .ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Z  tego  co  Pan  czyta  to  nie  wynika,  jak  jest  zapisane  s owo  przetarg  a  wy  nie  macieł ł  
pierwsze stwa w tym przetargu, to wy nie macie prawa a protokó  nie jest aktem prawnym, toń ł  
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jest  notatka z  pewnego spotkania, natomiast wiem, jak to jest w uchwale Rady, je eli  nież  
macie zasady pierwsze stwa, lub zasady pierwokupu ze wzgl du na d ugo  dzier awy i zeń ę ł ść ż  
wzgl du na poniesione nak ady, to po prostu jeste cie takim ka dym nabywc  nowym jak naę ł ś ż ą  
przyk ad ja, czy kto  inny gdy stanie do przetargu. Dopiero, jak my wygramy przetarg, tamł ś  
jest tak zapisane, to dopiero przedstawi dyrektor ZOO warunki modernizacji i wtedy je jeszcze 
trzeba zaakceptowa .ć

Pan Marek Szamborski
W protokole jest napisane, e po zaakceptowaniu warunków wyceny.ż

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
B dzie przetarg?ę

Pan Marek Szamborski
Nie. Po za akceptowaniu spraw zwi zanych z wycen .ą ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ale to jest zupe nie co innego. Ja mówi  o mo liwo ci u ytkowania dalszego dla tych lokali.ł ę ż ś ż  
Je eli jest s owo przetarg, to znaczy, e do przetargu stan  inne osoby równie  i one mogż ł ż ą ż ą 
wygra  przetarg.ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Zauwa y em tutaj kilka takich dziwnych okoliczno ci. Co spowodowa o, eę ń ż ł ś ł ż  
miasto chce odkupi  te pawilony, czyli miasto zaproponowa o odszkodowanie? ć ł

Druga  sprawa.  W a ciwym  jedynym  wyj ciem,  eby  przej  p ynnie  w  dalszy  ci gł ś ś ż ść ł ą  
u ytkowania tego, to nie jest takie proste. Z uchwa y wynika, e jest mo liwo  zawarciaż ł ż ż ść  
umowy na czas nieokre lony. Pytanie powstaje, w jaki sposób ewentualnie najemcy moglibyś  
si  zabezpieczy , jak  umow  z miastem?ę ć ą ą

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Mog  si  ubezpieczy  zawieraj c umow  na czas oznaczony ci le.ą ę ć ą ę ś ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Wed ug uchwa y na czas okre lony to pi  lat a powy ej tego terminu, czyli powy ej 5 latł ł ś ęć ż ż  
musi by  przetarg a zatem znowu by to by o niekorzystne, eby przyst powa  do przetargu.ć ł ż ę ć

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Pa stwo  chc  dzier awy  na  15  lat.  Wobec  tego  mam  pytanie.  Czy  wyczytali cie  to  wń ą ż ś  
uchwale, czy powiedzieli wam to na zebraniu, czy to jest po prostu wasz pomys ?ł

Pan Marek Szamborski
To jest nasz pomys .ł

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Takiej mo liwo ci w uchwale Rady nie ma.ż ś

Pan Marek Szamborski
Prosz  Pa stwa, powo a em si  na t  uchwa  Rady Miasta Gda ska z 30 wrze nia. W § 15ę ń ł ł ę ą łę ń ś  
jest  zapis,  ze  grunty  zabudowane  mog  by  przedmiotem  dzier awy  zawartej  na  czasą ć ż  
nieokre lony w drodze bezprzetargowej.ś

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
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Tak, ale na czas nieokre lony, ale zaraz Panu powiem czym to grozi. Na czas nieokre lony,ś ś  
je eli miasto zawrze z Panem umow , to Kodeks Cywilny mówi patrz paragraf odpowiedni,ż ę  

e w ci gu 3 miesi cy mo e by  wypowiedziana w ka dej chwili umowa a je eli na czasż ą ę ż ć ż ż  
ci le oznaczony, to ona nie mo e by  wypowiedziana a takie rozwi zanie, o którym Panś ś ż ć ą  

mówi was nie chroni.

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Czy te pawilony s  trwale zwi zane z gruntem?ą ą

Pan Marek Szamborski
Tak.  To  by o  pozwolenie  na  budow .  Dlatego  my,  w  pi mie  skierowanym  do Pa stwał ę ś ń  
Komisji  napisali my,  cytuj  „... e  w  takim  przypadku  dotrzymujemy  deklaracjś ę ż ę 
nieodp atnego zbycia nak adów po up ywie okresu trwania umowy, je eli zostanie wpisaneł ł ł ż  
zastrze enie o jej nie wypowiadaniu przez okres lat 15. Z punktu widzenia praktyki istniejeż  
mo liwo  o nie wypowiadaniu, mo e to by  czas  nieoznaczony, ale  istnieje  mo liwoż ść ż ć ż ść 
zapisu w umowie, e b dzie nie wypowiadanie przez okres lat 15.ż ę

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Tego nie ma w uchwale. Gdyby w tej uchwale by  paragraf a pozosta e przypadki regulujeł ł  
Kodeks  Cywilny,  to  wtedy  my  jako radni  mo emy  zasugerowa ,  e  proponujemy  takież ć ż  
rozwi zanie. Je eli w uchwale Rady nie odwo uje si  do Kodeksu Cywilnego, to po prostuą ż ł ę  
obowi zuje ci le uchwa a Rady, bo to jest akt normatywny lokalny.ą ś ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pa stwo oczekujecie od Komisji poparcia. Wobec tego prosz  sprecyzowa  w czym mamyń ę ć  
Pa stwa poprze ?ń ć

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Pa stwo chc  poparcia w staraniach o przed u enie umowy dzier awy gruntów.ń ą ł ż ż

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
My l ,  e  poprze  Pa stwa  mo emy.  Po  pierwsze  Pa stwo  powiedzieli,  e  nie  chcś ę ż ć ń ż ń ż ą 
proponowanego odszkodowania.  To powinni my  napisa ,  e  rezygnuj  z  proponowanegoś ć ż ą  
odszkodowania na rzecz  zawarcia  umowy na nast pne 15 lat  z  zapewnieniem poniesieniaę  
pe nych nak adów modernizacyjnych, takich, jak wyznaczy  administrator gruntów, którymł ł ł  
jest ZOO. To powinien by  nasz wniosek.ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Do kiedy Pa stwo macie umow  dzier awy?ń ę ż

Pan Marek Szamborski
Umowa jest do ko ca bie cego roku.ń żą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa.  W  tej  chwili  mo emy  wyst pi  do Prezydenta  o  stanowisko,  mo emyę ń ż ą ć ż  
wówczas  t  dyskusj  otworzy ,  dlatego, e  trzeba  to  wywarzy ,  bo na  dzie  dzisiejszyę ę ć ż ć ń  
mo emy tylko enigmatycznie wyrazi  to poparcie dla dzier awców, e nale y t  umowż ć ż ż ż ę ę 
przed u y  z dzier awcami, oczywi cie oni maj  prawo do negocjacji, które maj  by  moimł ż ć ż ś ą ą ć  
zdaniem dla u ytkowników jak najbardziej korzystne, oczywi cie bez strat dla miasta, bo myż ś  
nie sugerujemy tutaj strat, czy niekorzystnych rozwi za  dla miasta, dla z ego zarz dzaniaą ń ł ą  
mieniem gminy. W zwi zku z tym zapyta bym jeszcze raz Pa stwa czego od Komisji sią ł ń ę 
spodziewacie,  dlatego,  eby  Komisja  mia a  wiadomo  tego  a  my  z  drugiej  stronyż ł ś ść  
powinni my zapyta  Prezydenta o stanowisko w tej sprawie.ś ć
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Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Nie.  My powinni my zawnioskowa  o takie rozwi zanie a  nie zapyta  o stanowisko. Myś ć ą ć  
wnioskujemy, albo podejmujemy uchwa y i Prezydent nam wtedy odpowie na nasz wniosek.ł  
Niestety nie mo na bo a nie pyta , tylko wnioskowa .ż ć ć

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Wydaje  mi  si ,  e  najbli sze  posiedzenie  powinni my  ten  temat  wpisa  jako  punktę ż ż ś ć  
posiedzenia Komisji, zaprosi  Prezydenta i szczegó owo to omówi . To nie jest sprawa nać ł ć  
zasadzie odsy ania pism, tym bardziej, e czas biegnie.ł ż

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
Ale Prezydent na Komisji decyzji nie podejmie.

Pan Marek Szamborski
W najbli szy pi tek idziemy na spotkanie do Pana Prezydenta Lewny równie  oczywi cie wż ą ż ś  
tej sprawie. Mo e, tak jak Pani Radna Gosz zauwa y a mo e lepsze by oby rozwi zanie,ż ż ł ż ł ą  
czyli zasugerowa a aby cie Pa stwo podj li wniosek.ł ś ń ę

Radna Zofia Gosz- cz onek Komisjił
To znaczy by my podj li wniosek do Pana Prezydenta i ju  na tej rozmowie Pan Prezydentś ę ż  
móg by rozmawia  z dokumentem w r ce.ł ć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ja te  by bym zwolennikiem szybkiego dzia ania, bo gdyby my ten temat mieli rozpatryważ ł ł ś ć 
na nast pnym posiedzeniu, to ju  to dzia anie mog oby by  nieaktualne, bo w mi dzyczasieę ż ł ł ć ę  
odby yby si  spotkania. Jest  tylko kwestia  wyartyku owania na jak  wol  Komisja  mo eł ę ł ą ę ż  
sobie pozwoli .ć

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Mamy  tutaj  sytuacj  lekko  z o on ,  poniewa  moim  zdaniem,  je eli  dosz o  do  nieę ł ż ą ż ż ł  
przed u enia umowy, czyli zako czenia dzier awy z ko cem roku, to znaczy, ze jaki  celł ż ń ż ń ś  
temu przy wieca. Podejrzewam, e wizualizacja tego terenu, no ju  nie jest do ko ca, e takś ż ż ń ż  
powiem na czasy  wspó czesne. Stawiaj c si  w roli w a ciciela terenu, który dzier awi ,ł ą ę ł ś ż ę  
wola bym  mie  atuty  takie,  e  po  rozwi zaniu  umowy,  ja  b d  dyktowa  warunki.ł ć ż ą ę ę ł  
Podejrzewam, e na takim stanowisku Dyrektor Skuras i Wiceprezydent Lewna, pod którego,ż  

e tak powiem to podlega chcia by by . Dla mnie to jest logiczne, ja reprezentuj  gmin , za toż ł ć ę ę  
odpowiadam i  rozliczaj  mnie  za  w a ciwe  zagospodarowanie.  Natomiast  Pa stwo macieą ł ś ń  
swoje racje, które te  nale a oby wyartyku owa  i przedstawi . ż ż ł ł ć ć

Natomiast troch  moim zdaniem le si  sta o, e my jako Komisja dostajemy to tak pó no,ę ź ę ł ż ź  
poniewa  umowa jest do ko ca roku, zosta o naprawd  niewiele czasu. Natomiast my pe nejż ń ł ę ł  
wiedzy nie mamy, poniewa  to, co ja mówi  jest tylko pewnym domniemaniem. Przynajmniejż ę  
ja, jako prowadz cy dzia alno  gospodarcz  tak bym si  zachowa , chc c mie  wszystkieą ł ść ą ę ł ą ć  
atuty w r ku, wówczas Prezydent ma argumenty takie, e on narzuca rozwi zania i koncepcjeę ż ą  
zagospodarowania tego terenu. Natomiast, je eli Pa stwo b dziecie mieli, to w tym zapisież ń ę  
jestem za negocjacj . ą

Negocjacje  mog  si  ci gn ,  mog  by  ró ne sytuacje  z  tym zwi zane,  nie  do ko caą ę ą ąć ą ć ż ą ń  
szcz liwe. Z tego, co ja tam kiedy  w rozmowie z Dyrektorem ZOO dowiedzia em, chyba zęś ś ł  
rok temu,  e  w ogóle jest  koncepcja  co do zagospodarowania  gastronomicznego zapleczaż  
ogrodu zoologicznego. Pami tam wówczas, e by  nawet pomys , eby to by o po czone zę ż ł ł ż ł łą  
wystrojem  i  kontaktem  zewn trznym,  poniewa  w  ogrodzie  zoologicznym  jest  na  tyleę ż  
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nieszcz liwa sytuacja, e praktycznie z Pa stwa obiektów mog  korzysta  tylko te osoby,ęś ż ń ą ć  
które przyje d aj  na teren ogrodu i Pa stwo tak na dobr  spraw  macie obrocie g ównie wż ż ą ń ą ę ł  
sezonie.  Natomiast  po  sezonie,  eby  uatrakcyjni  ten  ogród zoologiczny,  to  jest  kwestiaż ć  
funkcjonowania lokalu przez ca y rok i wówczas przyci gn oby si  i do Pa stwa klientów ił ą ęł ę ń  
potencjalnych zwiedzaj cych, którzy  przy tej ilo ci pawilonów, które powstaj  zamkni te zą ś ą ę  
mo liwo ci  zwiedzania  tego  obiektu  przez  ca y  rok.  Dla  mnie  jest  to  jakie  logiczneż ś ą ł ś  
rozwi zanie.  Natomiast  podejrzewam,  e  miasto, Prezydent chce  si  uzbroi  w elementyą ż ę ć  
decyzyjne i st d ten sposób stawiania sprawy.ą

Pan Marek Szamborski
To, o czym Pan Radny mówi  by o proponowane ju  cztery lata temu. By  nawet og oszonył ł ż ł ł  
przetarg,  ale  nikt  si  nie  zg osi ,  to  by  przepraszam  za  wyra enie,  ale  pomys  troszkę ł ł ł ż ł ę 
absurdalny,  bo  my  sprowadzili my  architektów,  interesuj c  si  t  sytuacj ,  którzyś ą ę ą ą  
powiedzieli, e to b d  takie du e koszty, bo miejsce by o tak wymy lone, e my tego nież ę ą ż ł ś ż  
ud wigniemy. Gdy ko czy si  miesi c wrzesie  do ogrodu przychodzi ma o ludzi. Przedeź ń ę ą ń ł  
wszystkim mo e dlatego, e nie wiedz , ze jest otwarte ca y rok, to ju  nie moja sprawa. Nież ż ą ł ż  
mniej sezon zaczyna si  31 maja i trwa do ko ca wrze nia, chocia  we wrze niu ju  jestę ń ś ż ś ż  
mniej ludzi bo zaczynaj  si  szko y i ten interes nam si  wówczas ko czy, a w miesi cachą ę ł ę ń ą  
jesienno - zimowych absolutnie nic si  nie dzieje, to nie jest z naszej winy ani niczyjej, boę  
warunki geograficzne nie pozwalaj  na chodzenie po zoo, to s  sporadyczne osoby, któreą ą  
przychodz  zwiedza  i nawet gastronomia otwarta w okresie zimy by aby absurdalna.ą ć ł

Pan Radny mówi , e sprawa trafi a na Komisj  dosy  pó no. My my ostatniego wrze niał ż ł ę ć ź ś ś  
mieli my spotkanie w a nie z Panem Dyrektorem Skurasem i jak najwcze niej by o mo naś ł ś ś ł ż  
skierowali my spraw  do pa stwa Komisji.ś ę ń

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
A do tego czasu nikt z wami rozmówi nie prowadzi ?ł

Pan Marek Szamborski
Spotkanie by o 30 wrze nia, co by o poprzedzone w dniu 22 lipca oszacowaniem pawilonów.ł ś ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Jakie Pa stwo radni maj  wnioski w tej sprawie?ń ą

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Podtrzymuj  wniosek  Pani  Radnej  Meyer,  eby  spowodowa  spotkanie  z  Prezydentemę ż ć  
Lewn , ale z pismem od Komisji o podj cie dzia a .ą ę ł ń

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy. Mnie si  wydaje, e powinni my t  spraw  zaopiniowa  pozytywnieą ę ż ś ę ę ć  
a  cho by  z  tego powodu,  e  to,  o  czym  Kolega  Radny  Polaszewski  mówi ,  o  pewnychć ż ł  
przedsi wzi ciach wobec ogrodu zoologicznego, one s  wpisane  w WPI, one si  dopieroę ę ą ę  
zaczn  realizowa  w 2008, 2009 roku, bo tam ma by  ta partia wej ciowa itd., ca a inwestycjaą ć ć ś ł  
ma trwa .ć

Wydaje mi si , e na dzie  dzisiejszy- to nie s  restauracje, to jest tzw. ma a gastronomia i naę ż ń ą ł  
ten okres, czyli dochodzenia do pewnych rzeczy, powinni my po prostu z tymi najemcamiś  
przed u y  umow  do 2008, czy 2010 roku, da  im spokój, eby handlowali a dopiero, jakł ż ć ę ć ż  
b dzie jaka  wizja, to wtedy dopiero z dzier awcami rozmawia , bo by  mo e b dzie innaę ś ż ć ć ż ę  
wizja rozwoju ogrodu. By  mo e te pawilony handlowe wcale nie b d  musia y by  w tymć ż ę ą ł ć  
miejscu,  wi c  dopóki  nie  zaczniemy  realizacji  inwestycji,  które  s  zapisane  w  WPI,  toę ą  
powinni my dzier awcom da  wi ty spokój, zaopiniowa  ich wniosek pozytywnie, czyli nieś ż ć ś ę ć  
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robi  przetargów, przed u y  umow  i nic na razie nie robi  a w tym czasie to miasto i ogródć ł ż ć ę ć  
zoologiczny powinny przedstawi  pewna wizj  i koncepcj , co tam ma by ?ć ę ę ć

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie  Przewodnicz cy.  Szanowna  Komisjo.  Zg aszam  wniosek,  który  Komisja  powinnaą ł  
wystosowa  do Pana Prezydenta o tre ci:ć ś

Komisja  po  rozpatrzeniu  pisma  i  wys uchaniu  Pa stwa  na  posiedzeniu  dzisiejszym,ł ń  
nawi zuj c do uchwa y RMG, w tym punkcie, który mówi o zwrocie nak adów dzier awcom,ą ą ł ł ż  

e Komisja proponuje aby miasto nie zwraca o nak adów a w to miejsce zawar o umow  naż ł ł ł ę  
czas nieoznaczony, mo emy napisa  np. 15 lat. Pocz tkowo mówi a bardziej dok adnie tenż ć ą ł ł  
wniosek a mianowicie chodzi mi o to, eby pokaza , e Pa stwo z tego rezygnuj  a w zamianż ć ż ń ą  
za to chc  przed u enia umowy, z tym te , e podporz dkuj  si  negocjacjom w zakresieą ł ż ż ż ą ą ę  
modernizacji tych dzier awionych pawilonów a za 15 lat oddadz  te pawilony dla miasta i nież ą  
b d  chcieli zwrotu nak adów.ę ą ł

Taki  wniosek  powinni my  wystosowa  jak  najszybciej  do  Prezydenta  i  nie  czeka  doś ć ć  
nast pnego posiedzenia, bo nie wiadomo kiedy posiedzenie b dzie, bo wiemy, e 10 listopadaę ę ż  
mamy specjaln  sesj  na temat WPI  a jak s ysza am Pa stwo s  umówieni na 10 listopada zą ę ł ł ń ą  
Prezydentem a wniosek Komisji nie zaszkodzi, bo nasz wniosek b dzie o rozwa enie takieję ż  
propozycji. Nie b dzie to bezwzgl dny wniosek, tylko b dzie z rozwa eniem propozycji. Jestę ę ę ż  
to troch  sprzeczne z zapisami naszej uchwa y, ale je eli Pa stwo powo uj  si  na uchwa ,ę ł ż ń ł ą ę łę  

e  jest  taka  mo liwo ,  to  trzeba  si  powo a  na  te  zapisy,  na  które  Pa stwo  siż ż ść ę ł ć ń ę 
przywo ywali.ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Pani Radna powo uje si  na uchwa , natomiast ja uwa am, e Komisja poprze  wniosekł ę łę ż ż ć  
Pa stwa o przed u enie umowy dzier awy i w uzasadnieniu podamy, e Komisja uwa a, zeń ł ż ż ż ż  
ci  dzier awcy  rzeczywi cie  pracuj  tam  z  determinacj  i  Komisja  uwa a,  e  nowiż ś ą ą ż ż  
dzier awcy si  na to miejsce nie znajd .ż ę ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy. Je eli my mamy realizowa  uchwa , to musimy si  przybli a  doą ż ć łę ę ż ć  
postanowie  uchwa y i Prezydentowi wskaza , e ten paragraf uchwa y daje tak  mo liwoń ł ć ż ł ą ż ść 
a ten nast pny daje tak  mo liwo  a nie, e my popieramy. My powinni my si  powo a  naę ą ż ść ż ś ę ł ć  
te paragrafy, które daj  tak  mo liwo  a mianowicie, e je eli dzier awcy sami pawilonyą ą ż ść ż ż ż  
wybudowali, to daje tak  mo liwo  i drugie, które mówi tak.ą ż ść

W  uchwale  tej  jest  zapisane,  e  grunty  zabudowane  mog  by  przedmiotem  dzier awyż ą ć ż  
zawartej  na czas  nieokre lony w drodze bezprzetargowej wy cznie  w przypadku gdy sś łą ą 
zabudowane obiektami wybudowanymi za pozwoleniem na budow  przez ich u ytkowników.ę ż  
To jest Pa stwa sytuacja.ń

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ale Pa stwo chc  z miastem zawrze  umow  na czas oznaczony.ń ą ć ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Tak. Ale jest taki zapis, e dzier awcom nale y si  zwrot poniesionych nak adów.ż ż ż ę ł

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
W uchwale tej akurat jest zapis, e nie nale y si  zwrot nak adów.ż ż ę ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
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Nie  nale y  si ,  ale  tu  by o  powiedziane,  e  miasto  zaproponowa o  chce  zwróciż ę ł ż ł ć 
dzier awcom zwrot nak adów w wysoko ci  270 tysi cy  z otych, ju  to jest  wycenione, iż ł ś ę ł ż  
dzier awcy zrzekaj  si  zwrotu tych nak adów na rzecz przed u enia umowy. To dok adnież ą ę ł ł ż ł  
Pa stwo tutaj mówili.ń

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Chcia bym unikn  tak szczegó owych zapisówł ąć ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ale to jest bardzo dobry szczegó owy zapis.ł

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Nie wiem, czy bardzo dobry, poniewa  ten zapis nak ada na Pa stwa okre lone obowi zki.ż ł ń ś ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ale Ci  Pa stwo chc  to zrobi .ń ą ć

Pan Marek Szamborski
My inwestowa  chcemy.ć

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Ale na jakich zasadach?

Pan Marek Szamborski
Panie  Przewodnicz cy.  My  sobie  zdajemy  spraw  z  tego,  e  projekty  wed ug  którychą ę ż ł  
wybudowali my  te  pawilony,  po  latach  pi tnastu  nie  zdaj  swojego egzaminu  .  My myś ę ą ś  
mówili to wcze niej, w 1992 roku, dlatego, e my jako handlowcy powinni my mie  wp ywś ż ś ć ł  
na negocjacje, e to powinno wygl da  tak a nie inaczej. ż ą ć

Prosz  mnie le nie zrozumie , ale dyrektor ogrodu nie mo e mi powiedzie , jak ja mamę ź ć ż ć  
wybudowa  pawilon handlowy, bo to wygl da oby tak , jak ja bym mówi  jak ma wybudować ą ł ł ć 
ma piarni , ja tego nie powiem, bo si  na tym nie znam. Natomiast my stoimy na stanowisku,ł ę ę  

e chcemy zainwestowa , zreszt  dali my tego dowód cztery lata temu przedk adaj c w asneż ć ą ś ł ą ł  
projekty modernizacyjne, zrobione za w asne ci ko zarobione pieni dze. Wracaj c do tego,ł ęż ą ą  
co Pani Radna Meyer  powiedzia a,  pawilony s  zaznaczone w planach zagospodarowaniał ą  
przestrzennego. One stoj  i sta  tam b d  jako zaplecze gastronomiczne.ą ć ę ą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Czy  Pa stwu  wystarczy oby  poparcie  Komisji  w  staraniach  aktualnych  dzier awców  oń ł ż  
przed u enie  umowy  dzier awy?  Czy  Pa stwu  zale y  na  tym,  eby my  wchodzili  wł ż ż ń ż ż ś  
szczegó y jakie  i zapisali, e popieramy taki, czy inne rozwi zanie?ł ś ż ą

Pan Marek Szamborski
Nie mog  w tej chwili zadecydowa , bo jest nas sze cioro.ę ć ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ja to doskonale rozumiem, sam jestem handlowcem, wi c rozumiem jak w stowarzyszeniuę  
gdzie , gdzie si  negocjuje pewne warunki, sam dzier awi  grunty od gminy w Gdyni, wi cś ę ż ę ę  
wiem jak trudno jest czasem te okoliczno ci wynegocjowa  i staram si  wczu  w Pa stwaś ć ę ć ń  
sytuacj .ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Pa stwo ju  wyrazili opini  dwa razy.ń ż ę
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Zdaj  sobie spraw , e no dzisiaj nie powinna zapa  decyzja, czy Pa stwu tylko chodzi oę ę ż ść ń  
poparcie naszej Komisji dla Prezydenta, eby uzmys owi , czy potwierdzi , e ja stoj  naż ł ć ć ż ę  
stanowisku,  e  je eli  ci  Pa stwo nie  b d  dzier awi  tych  obiektów, je eli  nie  b d  zż ż ń ę ą ż ć ż ę ą  
determinacj  tam dzia a , to tam b dzie rotacja tych, co b d  próbowa , bada  ten rynek ią ł ć ę ę ą ć ć  
b dzie wiele rezygnuj cych po jednym sezonie.ę ą

Pan Marek Szamborski
Dok adnie takie s  nasze obawy.ł ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Dobrze, ale tymi obawami Prezydenta nie przekonamy. 
Panie  Przewodnicz cy,  je eli  Pan  nie  chce  konkretnego wniosku  podj ,  bo nie  ma,  eą ż ąć ż  
Komisja  co  popiera,  prosz  zobaczy  w  regulaminie,  czy  Komisja  wyra a  poparcie.ś ę ć ż  
Komisja  wnioski lub opinie  podejmuje  a  Komisja  nie  ma  takiego tytu u,  e  co  popiera.ł ż ś  
Dlaczego, je eli si  Pa stwo zgadzaj , nie mo emy konkretnie pomóc? ż ę ń ą ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Komisja mo e wnie  o przed u enie umowy aktualnym dzier awcom.ż ść ł ż ż

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
I co wi cej, i co to daje? Znowu b d  negocjacje a co za co, a my to chcemy tamto zmieni ?ę ę ą ć

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
Komisja nie mo e podj  decyzji za Prezydenta.ż ąć

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Dlaczego nie? Komisja ma podj  konkretny wniosek, e dzier awcy zrzekaj  si  tych 270ąć ż ż ą ę  
tysi cy z otych.ę ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ja jestem temu wnioskowi akurat przeciwny.

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
To prosz  go podda  pod g osowanie, odczyta  go i b dzie negatywnie zaopiniowany, aleę ć ł ć ę  
takie prawo mam.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Chcia bym, aby ten wniosek pomóg  Pa stwu maksymalnie, aby w adenę ń ł ł ń ż  
sposób nie zwi za  Pa stwu r k.ą ć ń ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Poparcie nie pomo e, bo Pan Prezydent poparcia nie uwzgl dnia, bo my nie mamy takiegoż ę  
prawa jako Komisja popiera  cokolwiek.ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Jako Komisja nie mo emy nakaza  czegokolwiek.ż ć

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ale mamy prawo wnioskowa  i podejmowa  uchwa y.ć ć ł
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Nie mo emy Prezydenta nak ania  do decydowania i wnioskowania niezgodnego z uchważ ł ć łą 
Rady, do amania prawa a zatem mo emy zasugerowa  Prezydentowi konkretne rozwi zanie,ł ż ć ą  
ale  tylko wtedy,  kiedy ono b dzie korzystne dla Pa stwa. Je li  Pa stwo s  umówieni naę ń ś ń ą  
negocjacje, czy to z Dyrektorem Targowskim, czy to z Prezydentem.

Pan Marek Szamborski
Pan Dyrektor Targowski popiera nas wszystkich.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
To ja rozumiem, e rozwi zanie formalnie Pa stwo znaj , bo chodzi o podpisanie umowy,ż ą ń ą  
tylko zauwa yli my, e bez przetargu jest mo liwe na czas  nieokre lony a je li Pa stwoż ś ż ż ś ś ń  
b d  negocjowali, eby uzyska  jak  gwarancj  na czas oznaczony, to musia oby to odbyę ą ż ć ąś ę ł ć 
po przetargu, to Pa stwa stawia wtedy w niewygodnej sytuacji.ń

Pan Marek Szamborski
Z  punktu  widzenia  prawnego  istnieje  mo liwo  takiego  zapisu  w  umowie  o  nież ść  
wypowiadaniu  przez  okres  lat  pi tnastu,  to  jest  zgodne z  kodeksem cywilnym.  Tak namę  
powiedzieli prawnicy. Nie mo na zapisa  czasu oznaczonego, je eli uchwa a lub ustawa tegoż ć ż ł  
zabrania,  natomiast  wpisanie,  poniewa  to  jest,  gdy  dwie  strony  si  dogaduj  o  nież ę ą  
wypowiadaniu umowy przez lat pi tna cie, to z punktu widzenia kodeksu cywilnego b dzieę ś ę  
to zgodne z prawem. 

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Ja  wnioskowa bym,  e  Komisja  nasza  popiera  starania  dzier awców,  Komisja  wnosi  doł ż ż  
Prezydenta o przed u enie umowy dzier awy na warunkach dla nich korzystnych, zgodnie zł ż ż  
uchwa , czy  Pa stwo chc , z by Komisja  zasugerowa a konkretne rozwi zanie,  bo z tejłą ń ą ę ł ą  
dyskusji ja zrozumia em, e to jest tak nie do ko ca.ł ż ń

Pan Marek Szamborski
Nie chc  podejmowa  decyzji za wszystkich dzier awców, ale s dz , e je li Pa stwo macieę ć ż ą ę ż ś ń  
takie uprawnienia zasugerowa  bardzo silnie, jakie jest stanowisko Komisji, ale mówi  nieć ę  
chc  tutaj odpowiada  za wszystkich, bo nie potrafi .ę ć ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pana. My jako Komisja nie mo emy si  opiera  na stanowisku, e jaki  prawnik Panuę ż ę ć ż ś  
powiedzia . ł

Pan Marek Szamborski
Prosz  Pa stwa. To od Pa stwa zale y, jak Pa stwo nas poprzecie.ę ń ń ż ń

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Zgodnie z uchwa  nie mo na podpisa  umowy na czas oznaczony bez przetargu i dlatego ołą ż ć  
tym mówimy.

Pan Marek Szamborski
Przed u y  umow  mo na,  ale  zgodnie  z  zapisem  uchwa y  na  czas  nieoznaczony,  coł ż ć ę ż ł  
powoduje jakie  zagro enie, e po roku , po dwóch latach kto  nam wypowie umow  zgodnieś ż ż ś ę  
z kodeksem w ci gu sze ciu miesi cy, natomiast zapis w umowie ju  cywilno – prawnej oą ś ę ż  
nie wypowiadaniu b dzie zgody z prawem ę

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Jako Komisja mo emy zawnioskowa  o zawarcie umowy na czas oznaczony, na okres 15 lat.ż ć
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Pan Marek Szamborski
eby jeszcze  Pa stwu przybli y  spraw . Jest  pewne niebezpiecze stwo w zapisie  czasuŻ ń ż ć ę ń  

oznaczonego. To jest § 15, natomiast punkt 5 tego paragrafu mówi tak, cyt. „ Umowa zawarta 
na  czas  okre lony  nie  mo e  ulec  przed u eniu  a  grunt  musi  zosta  uporz dkowany  iś ż ł ż ć ą  
przywrócony  do stanu  pierwotnego na  koszt  dotychczasowego dzier awcy,  lub  za  zgodż ą 
miasta  nak ady  poniesione  na  gruncie  przechodz  na  w asno  miasta  bez  prawa  doł ą ł ść  
odszkodowania”.
 
Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dlatego zdaj  sobie spraw , e zapisanie tutaj w rozwi zaniu, czy to czasu okre lonego, czyę ę ż ą ś  
jakiej  sugestii, praktycznie niweczy nasz  prac .ś ą ę

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Nie. To jest w zupe nie innym rozumieniu. Je eli Pan powiedzia  po raz pierwszy, e na czasł ż ł ż  
oznaczony kolejne  15 lat,  to Pan powiedzia ,  je li   Pa stwo dobrze  s uchali,  e  po  tychł ś ń ł ż  
nast pnych 15 latach zostawiacie wszystkie swoje nak ady, te pawilony i nie chcecie nic odę ł  
miasta, adnego odszkodowania i to Komisja powinna wyartyku owa  w swoim uzasadnieniuż ł ć  
stanowiska i wtedy to by by o pe ne stanowisko. Ja to rozumiem, bo Pa stwo si  zrzekaj : razł ł ń ę ą  
tych 270 tysi cy z otych odszkodowania, co teraz proponuje im miasto a  drugi raz, je elię ł ż  
dostan  przed u enie umowy dzier awy na czas oznaczony 15 letni, pó niej oddaj  to tak, jaką ł ż ż ź ą  
mówi uchwa a, czyli rezygnuj  z wszystkiego.ł ą

Pan Marek Szamborski
Tak.

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
W ka dym razie, inicjatyw  Pa stwa popieramy, musimy to jednak prawnie pouk ada , boż ę ń ł ć  
nie mo e wyj  wniosek, który oka e si  niekorzystny dla Pa stwa.ż ść ż ę ń

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dobrze.  My my  Pa stwa  wys uchali,  nie  b dziemy   Pa stwa  zatrzymywa ,  dzi kujemyś ń ł ę ń ć ę  
bardzo a Komisja stanowisko podejmie we w asnym grodzie i wniosek do Pana Prezydentał  
prze lemy.ś

Pan Marek Szamborski
Dzi kujemy Pa stwu za wys uchanie nas.ę ń ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Wys uchali my informacji przedstawionych przez dzier awców, odbyli myę ń ł ś ż ś  
dyskusj ,  Pa stwo maj  wyrobione stanowisko w tej  sprawie,  wi c  przejdziemy teraz  doę ń ą ę  
formu owania i g osowania wniosku.ł ł

Zanim  przejdziemy  do  sformu owania  wniosku,  chcia bym  powiedzie ,  e:  praktycznieł ł ć ż  
dotychczasowe  umowy  zawieraj  klauzul ,  e  miasto  musi  przej  prawa  w asno cią ę ż ąć ł ś  
nak adów poniesionych na budow  w zamian za zwrot ich warto ci.ł ę ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie  Przewodnicz cy,  ale  tylko  w  przypadku  oddania  gruntu  w  u ytkowanie  a  nie  wą ż  
dzier aw . To jest zapis z uchwa y.ż ę ł
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Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. W tej chwili, ka dy z dzier awców ma umow , w tej umowie maj  zawartę ń ż ż ę ą ą 
klauzul ,  e  miasto musi  przej  prawa  w asno ci  nak adów poniesionych na budow  wę ż ąć ł ś ł ę  
zamian za zwrot ich warto ci, ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Niezgodnie z  now  uchwa . Tylko w przypadku oddania gruntu w u ytkowanie a  nie wą łą ż  
dzier aw , miasto musi zwróci  poniesione nak ady.ż ę ć ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Tak,  ale  oni t  umow  podpisywali  kilkana cie  lat  temu,  wed ug przepisów jakie  wtedyę ę ś ł  
obowi zywa y.ą ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Z chwil  wej cia w ycie nowego przepisu tamten staje si  niewa ny.ą ś ż ę ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Podpisywali umow  i prawo nie mo e dzia a  wstecz.ę ż ł ć

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Jak jest nowy przepis, to si  robi aneks do umowy.ę

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Ale nie maj  aneksu do umowy.ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Przepraszam bardzo. Strona nasza, skoro uchwalono uchwa  powinna zasugerowa  aneks dołę ć  
umowy.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Umowa nie mo e zmienia  si  na niekorzystn  a zatem je eli mieli takę ń ż ć ę ą ż ą 
preferencj  od miasta zapewnion  na te 30 lat, to by a pewna preferencja ze strony miasta ię ą ł  
by o wol  miasta da  im taka preferencj  i dostali.ł ą ć ę

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Nigdy nie mieli umowy na 30 lat, oni przed u ali t  umow .ł ż ę ę

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dobrze. Maj  klauzul , e miasto musi zwróci  te nak ady, czyli odkupi  te ich koszty, st dą ę ż ć ł ć ą  
jest  ta  propozycja,  e  miasto  zrobi o  wycen ,  by a  tam  kwestia  wysoko ci  a  zatem  sż ł ę ł ś ą 
prowadzone mi dzy stronami negocjacje, co do rozwi zania tego problemu za takie, czy inneę ą  
pieni dze. A z tego co ci Pa stwo tutaj powiedzieli wnioskuj , e chcieliby negocjowa  zą ń ę ż ć  
miastem  korzystne  warunki  dzier awy  na  okres  15 lat  w  zamian  za  zrzeczenie  si  tychż ę  
nak adów, ale te negocjacje nie le  po naszej stronie, dlatego ja zrozumia em w tej chwilił żą ł  
sk d ta propozycja miasta odno nie zwrotu tych nak adów a ci Pa stwo chc  nas wci gn  wą ś ł ń ą ą ąć  
te negocjacje a ja nie chcia bym si  da  w nie wci gn .ł ę ć ą ąć

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
Dlatego  uwa am,  e  jako  Komisja  powinni my  wyrazi  poparcie  z  mo liwo ciż ż ś ć ż ś ą 
przed u enia umowy dzier awy na 15 lat pod warunkiem modernizacji obiektu i za to, e zał ż ż ż  
15 lat pozostawi  ten obiekt i nie b d  da  zwrotu poniesionych nak adów..ą ę ą żą ć ł
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Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Tak, ale miasto powie tak. My im przed u ymy umow , ale jak oni wygraj  przetarg, bo takł ż ę ą  
mówi obecna uchwa a i o to chyba teraz chodzi?ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Oczywi cie umow  przed u y  mo na na podstawie obecnie obowi zuj cego prawa.ś ę ł ż ć ż ą ą

Wiceprzewodnicz cy Piotr Dziką
W a nie ten zapis w uchwale z tymi przetargami jest z y.ł ś ł
Powinni my jako Komisja naciska  miasto, eby ten zapis o przetargach wykre li  dla tychś ć ż ś ć  
osób, które na podstawie zawartych kiedy  umów wywi zuj  si  z nich, p ac  dzier awy,ś ą ą ę ł ą ż  
p ac  czynsze i inne op aty itd. i tych ludzi nie powinni my dotyka , id  swoj  drog  czynszeł ą ł ś ć ą ą ą  
do góry, jest polityka czynszowa i po co wywala  ludzi z lokali, je eli te czynsze rosn  i majć ż ą ą 
by  w 2007 roku wolnorynkowe?ć

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Panie przewodnicz cy. Nic nie stoi na przeszkodzie, eby prezydium Komisji przygotowa oą ż ł  
projekt zmiany obowi zuj cej uchwa y w tej sprawie.ą ą ł

Natomiast  wracaj c  do  wniosku,  to  w  naszym  wniosku  powinni my  napisa ,  e  obecnią ś ć ż  
dzier awcy od 30 lat  prowadz  tam dzia alno  gospodarcz ,  s  sumiennymi p atnikami,ż ą ł ść ą ą ł  
wywi zuj  si  z wszelkich zalece  stawianych przez ZOO i miasto, zatem gwarantuj  dalszeą ą ę ń ą  
w a ciwe funkcjonowanie.ł ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo. Zamykam dyskusj  i przechodzimy do g osowania wniosku.ę ę ę ł

Ustalenia:
Wniosek Komisji

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Proponuj  wniosek o tre ci:ę ś

Po  zapoznaniu  si  z  pismem,  skierowanym  do  Komisji  przez  dzier awców  pawilonówę ż  
handlowych  na  terenie  ZOO  –  w  za czeniułą ,  wys uchaniu  informacji  i  wyja nieł ś ń 
przedstawionych  przez  reprezentantów  dzier awców  terenów  w  Miejskim  Ogrodzież  
Zoologicznym  oraz  przeprowadzonej  dyskusji,  Komisja  wnosi  do  Pana  Prezydenta  o 
rozwa enie mo liwo ci dzier awy nieruchomo ci gruntowych dla obecnych dzier awców naż ż ś ż ś ż  
okres 15 lat.

Komisja uzasadnia swój wniosek tym, i  obecni dzier awcy sumiennie wywi zywali si  zż ż ą ę  
obowi zków dzier awcy  nieruchomo ci  gruntowych  oraz  zalece  przedstawianych  przezą ż ś ń  
przedstawiciela ZOO w ramach prowadzonej dzia alno ci handlowo-gastronomicznej.ł ś

Obecni dzier awcy wyra aj  dodatkowo gotowo  do modernizacji na w asny koszt swoichż ż ą ść ł  
obiektów –  pawilonów handlowo-gastronomicznych wed ug wskaza  miasta. W zamian zał ń  
umo liwienie dzier awy terenów na 15 lat deklaruj  po tym okresie nieodp atne przeniesienież ż ą ł  
na gmin  praw w asno ci do wybudowanych i zmodernizowanych obiektów bez ubiegania się ł ś ę 
o zwrot poniesionych  nak adów. ł

Kto z pa stwa Radnych jest za takim wnioskiem?ń
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G osowanie:ł

Wniosek zosta  przyj ty 4 g osami za, przy 0 g osach wstrzymuj cych si , 1 g osieł ę ł ł ą ę ł  
wstrzymuj cym si . ą ę
Wniosek Nr 72 – 16/46/13/2005 stanowi za cznik nr 11 do protoko u.łą ł
Sprawy bie ce.żą

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Nast pne posiedzenia Komisji b d  8 listopada i 15 listopada. ę ń ę ę ą
8  listopada  b dziemy  mieli  wyjazdowe  posiedzenie  do  Saur  Neptun  Gda sk.  Dlaczegoę ń  
planuj  posiedzenie w SNG? Otó  Prosz  Pa stwa zmieni a si  ustawa o zaopatrzeniu wę ż ę ń ł ę  
wod  i odprowadzaniu cieków. Chcia bym eby my ten temat poruszyli. Na pewno miastoę ś ł ż ś  
b dzie musia o zmieni  regulamin zaopatrzenia w wod  i odprowadzania cieków na terenieę ł ć ę ś  
miasta Gda ska. Wszystkie szczegó y dotycz ce sali o godziny ustal  i Pa stwu przekań ł ą ę ń żę 
porz dek wyjazdowego posiedzenia do skrytek.ą

Oczywi cie  na  posiedzeniu  b d  jeszcze  omawiane  inne  tematy,  ale  je  uzgodni  zś ę ą ę  
przedstawicielami Saur Neptun Gda sk. Zbli  si  te  koniec roku, wi c mo emy ju  siń ż ę ż ę ż ż ę 
spodziewa  rozmów na temat  ceny  wody,  wi c  nie  chcia bym eby my  byli  zaskoczenić ę ł ż ś  
dopiero wtedy gdy b dzie nam przedstawiony projekt uchwa y,  po prostu uprzedzimy tenę ł  
temat.

Czy s  jeszcze jakie  sprawy ze strony Pa stwa Radnych?ą ś ń

Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Panie Przewodnicz cy. Mimo tego, e b dzie listopad i grudzie  i b d  omawiane sprawyą ż ę ń ę ą  
bud etu, to uwa am, e mamy ju  du o skarg od kupców i b dziemy mieli coraz wi cej iż ż ż ż ż ę ę  
rzeczywi cie  powinni my w jakim  zespole kilku osób wzi  si  do zmiany uchwa y  wś ś ś ąć ę ł  
sprawie zasad gospodarowania lokalami u ytkowymi. Sytuacja na dzie  dzisiejszy jest taka, ż ń ż 
ludzie  wypowiadaj  umowy,  czy  te  nie  przyjmuj  nowych  stawek,  w  niektórychą ż ą  
przypadkach s  to podwy ki nawet  200%. Lokali stoi coraz wi cej pustych. Musimy zmienią ż ę ć 
t  uchwa  w ten sposób, eby tam gdzie s  dzier awy, którzy p ac  czynsz a sko czy się łę ż ą ż ł ą ń ę 
umowa  najmu,  eby  po  prostu  przed u a  z  tymi  najemcami  umowy  najmu,  ponieważ ł ż ć ż 
podwy ki na te lokale s  ju  zagwarantowane w obecnej uchwale.ż ą ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Dzi kuj  bardzo za t  gotowo  do pracy.ę ę ę ść
 
Radna Barbara Meyer- cz onek Komisjił
Panie  Przewodnicz cy.  Jeszcze  jedna sprawa.  Otó  w  tym miesi cu  na  sesji  b d  daleją ż ą ę ą  
g osowane  uchwa y  dotycz ce  lokali  mieszkalnych.  Do  ko ca  u  nas  nie  jest  jednakł ł ą ń  
rozwi zana sprawa z tymi zst pnymi, wst pnymi itd. w poprzedni czwartek i pi tek byą ę ę ą łą 
konferencja w Ratuszu. Uczestniczy am w niej w czwartek i mia am m.in. okazj  rozmawiał ł ę ć 
z przedstawicielami z Krakowa, Bydgoszczy, Poznania. Wsz dzie tam, je li chodzi o wnukówę ś  
s  uchwa y Rady dotycz ce, ze je eli kto  zamieszkuje powy ej pi ciu lat automatycznieą ł ą ż ś ż ę  
jest  podpisywana umowa najmu z  wnukami.  My l ,  e  my równie  powinni my w tymś ę ż ż ś  
kierunku pój  a  mamy  ku temu  jak gdyby okazj  jeszcze  w czwartek,  eby  mo e Panść ę ż ż  
Prezydent  przyj  to  jako  autopoprawk  i  wprowadzi  to  do  tej  uchwa y.  W  rozmowieął ę ł ł  
dowiedzia am si , ze ilo  spraw eksmisyjnych, kiedy tak  czy tak nie ma tzw. wyroków nał ę ść  
bruk w przypadku posiadania dzieci itd. w przypadku kiedy ci ludzie p ac  za lokal, to mówi ,ł ą ą  

e  im  si  nie  op aca  nie  zawiera  umów  najmu  z  wnuczkami,  poniewa  koszty  sprawż ę ł ć ż  
s dowych s  wysokie a tak, czy tak tym ludziom musz  pomieszczenia zast pcze zapewni . ą ą ą ę ć
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Z tego powodu nie przybywa im mieszka , co ca y czas Pan Prezydent Lewna sugeruje namń ł  
radnym, e je eli b dziemy eksmitowali wnuków, to nam przyb dzie ile  tam mieszka  dlaż ż ę ę ś ń  
ludzi, którzy s  w kolejce od kilkunastu lat. Uwa am, e tak, czy  tak ci ludzie wejd  doą ż ż ą  
kolejki, bo jak si  ich eksmituje,  to do kogo pójd , do miasta  i  ko o si  zamyka, i  b dę ą ł ę ę ą 
siedzieli w tym lokalu do czasu zapewnienia im lokalu zast pczego, wi c to jest tak trochę ę ę 
mas o ma lane i wydajemy kup  pieni dzy na sprawy s dowe.ł ś ę ę ą

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Chcia am zapozna  Komisj  z odpowiedzi  na zapytanie, zada am pytanie, poniewa  mamył ć ę ą ł ż  
ci gle zaleg o ci w czynszach mieszkaniowych, chodzi o to, e ludzie nie maj  wodomierzy aą ł ś ż ą  
miasto sporo liczy, liczy bardzo dziwnie, bo to jest nawet 10 do 13 m3  na osob . Jak jest toę  
rodzina np. cztero osobowa, to jest to kwota miesi cznie do  du a dla tej rodziny. Generalnieę ść ż  
mi chodzi o to, eby my  z bud etu wyasygnowali rodki na za o enie tych wodomierzyż ś ż ś ł ż  
cho by dla tych osób, którym przyznane s  dodatki mieszkaniowe i zasi ki z MOPS, oni być ą ł  
wtedy p acili czynsz a teraz my przelewamy z pustego w pró ne, bo my dajemy na dodatkił ż  
mieszkaniowe a oni dalej nie p ac . W pierwszej kadencji dali my na za o enie wodomierzył ą ś ł ż  
pó  miliona  z otych.  Zanalizuj  t  spraw ,  bo  jeszcze  mo na  wprowadza  zmiany  doł ł ę ę ę ż ć  
bud etu. ż

Chcia abym t  spraw  powi za  z debat  o mieszkalnictwie, bo to w a nie wynika z tego, eł ę ę ą ć ą ł ś ż  
u nas tak naprawd  nie ma polityki mieszkaniowej, miasto ma dzia ania, ale nie ma polityki,ę ł  
czyli nie ma analizy co nam si  bardziej op aca, w co zainwestowa , za co zap aci  i tak by oę ł ć ł ć ł  
np. na konferencji w Ratuszu, e my np. z eksmisji dajemy ludzi do noclegowni, bo dyrektorż  
MOPS na tej konferencji bardzo mocno si  chwali , jak to Gda sk bardzo dobrze post puje zę ł ń ę  
bezdomnymi, ale my eksmitujemy ludzi a nie analizujemy, e jak czteroosobowa rodzina jestż  
eksmitowana do noclegowni, ci gle b d  to mówi  dopóki to nie b dzie analizowane, bo gdyą ę ę ć ę  
pobyt w noclegowni wynosi 900 z .  miesi cznie za osob  i je li  b dzie to czteroosobował ę ę ś ę  
rodzina,  to  mamy  kwot  3.600  z .  a  my  tego  niestety  nie  analizujemy.  Pani  Ministerę ł  
powiedzia a, e mo emy dop aca  do czynszu zamiast eksmitowa , dop aciliby my dla tejł ż ż ł ć ć ł ś  
rodziny 500 z . miesi cznie i by my wyszli tego bagna.ł ę ś

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Je eli Pani Radna ma takie dobre rozwi zania, to dlaczego Pani Radna nie zg osi na Komisji?ż ą ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Ju  kilka razy na Komisjach to mówi am.ż ł

Nast pna sprawa. By am na konferencji w Politechnice pt. „Suburbanizacja”, Szczecin się ł ę 
pochwali  mówi c o rewitalizacji mieszka , dok adnie tak, jak ja mówi am przy omawianiuł ą ń ł ł  
uchwa y w zakresie mieszkalnictwa, e tam ca e kwarta y oddaj  ludziom, okre laj  zakresł ż ł ł ą ś ą  
modernizacji i daj  za z otówk  mieszkania, to co ja wnioskowa am, pó niej spisuj  umową ł ę ł ź ą ę 
w asno ci po przeprowadzeniu i odebraniu zakresu modernizacji. ł ś

Miasto  jedynie  robi  takie  prace,  je eli  np.  wod  trzeba  doprowadzi ,  jakie  przy czaż ę ć ś łą  
wymieni  i Szczecin to robi a u nas si  mówi uparcie, ja to wnosi am dwa razy na pewno nać ę ł  
Komisji, e nie ma przepisu. ż

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Proponowa bym  Pani  Radna,  eby  Pani  przyj a  jaki  sposób  dzia ania,  który  b dzieł ż ęł ś ł ę  
skuteczny, bo to, e Pani co  powie na Komisji, czy na sesji to nie ma mocy sprawczej, boż ś  
Pani mówi, e Pani powie i Pani da, eby my co z tym zrobili?ż żą ż ś

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
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Panie Przewodnicz cy. Mo e mam wi ksze do wiadczenie, dlatego ja to inaczej widz . Jaą ż ę ś ę  
nie widz  Komisji jako cia a administracyjnego, tylko jako cia a twórczego i opiniodawczego.ę ł ł  
Ja na Komisji mówi , to ja to mówi , to ja mówi , e ja to wnosz . Je eli ja to wnosz , to poę ę ę ż ę ż ę  
prostu robi si  wyci g z protoko u, tak to robiono przedtem i je eli wniosek nie by  nawetę ą ł ż ł  
przeg osowany i daje si  do Prezydenta, eby to wykona .ł ę ż ł

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Patrzmy na to realnie. Protoko y s  pisane szczegó owo, wi c on b dzie troch  pó niej, kiedył ą ł ę ę ę ź  
b dzie ten wyci g z  protoko u, mo e za miesi c,  wi c  mamy si  zajmowa  dzia aniamię ą ł ż ą ę ę ć ł  
historycznymi? Prosz  zg asza  konkretne wnioski, to b d  je poddawa  pod g osowanie.ę ł ć ę ę ł ł

Radna Zofia Gosz – cz onek Komisjił
Panie  Przewodnicz cy.  Zawsze  Pan w  ten  sposób mo e  mówi .  Je li  chodzi  o  wnioseką ż ć ś  
dotycz cy rewitalizacji za z otówk , to ja go stawia am przy omawianiu uchwa y dotycz ceją ł ę ł ł ą  
mieszkalnictwa, on nie zosta  przyj ty, bo wtedy Pani Dyrektor Majewska, czy Pan Prezydentł ę  
Lewna  powiedzia , e nie ma w tym zakresie prawa, tej rewitalizacji za z otówk . Teraz sił ż ł ę ę 
okaza o, e Szczecin mo e, wi c ja zadzwoni  do Szczecina i dok adnie si  dowiem. To nieł ż ż ę ę ł ę  
jest moja praca indywidualna.

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Mo emy si  dowiadywa , jak jest w innych miastach, ale to b dzie taki zapis historyczny. Toż ę ć ę  
jest pewne do wiadczenie.ś

Radny Marek Polaszewski – cz onek Komisjił
My jeste my co najmniej siedem lat spó nieni. Inne miasta sobie z tym jako  radz  a my nieś ź ś ą  
mo emy si  przebi .ż ę ć

Przewodnicz cy Kazimierz Koralewskią
Prosz  Pa stwa. Proponuj  aby my ten temat w dniu dzisiejszym zako czyli, poniewa  juę ń ę ś ń ż ż 
jest  pó na  pora  i  dzisiaj  zmian  w  uchwa ach  nie  wypracujemy.  Wobec  tego proponuj ,ź ł ę  
aby my  zapisali  sobie  ró ne  problemy  do  planu  pracy  Komisji,  w  mi dzyczasieś ż ę  
zainteresowali  si  jak jest  w innych miastach  w Polsce  i  postaramy  si  je  rozstrzygn ,ę ę ąć  
proponuj c zmiany w stosownych uchwa ach Rady.ą ł

Nie ma ju  wi cej spraw z Pa stwa strony, porz dek obrad zosta  wyczerpany. Zamykamż ę ń ą ł  
posiedzenie Komisji.

Na tym posiedzenie zosta o zako czone – godz. 18.00ł ń

Przewodnicz cyą
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej

Kazimierz Koralewski

Protokó  sporz dzi a:ł ą ł

El bieta Wajs - Deyckż
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